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Gymnázium Varnsdorf, ... škola na hranici 
 
Základní údaje o škole: 
Biskupské gymnázium Varnsdorf, Střelecká 1800 

Osmileté všeobecné gymnázium 
Vyučování je uskutečňováno podle ŠVP s názvem: 
Na počátku bylo slovo, … (IN PRINCIPIO ERAT VERBUM)  
 
Vzdělávací program:   osmiletý 
Studijní forma vzdělávání:  denní 
Název školy:    Gymnázium Varnsdorf 
Adresa:    Střelecká 1800, 407 47 VARNSDORF 
IČO:     47274751 
Rezortní identifikátor školy:  600010163 
IZO:     110017919 
Obor vzdělávání:   79 - 41- K/81 
Ředitel školy:    Jiří Jakoubek 
     e-mail: jakoubek@bgv.cz 
Kontakty:    telefon: 412 371 423 
     web: www.bgv.cz 
Zřizovatel:    Biskupství litoměřické 
Adresa:    Dómské náměstí 1, LITOMĚŘICE 412 77 
Kontakty:    www.dltm.cz , biskupstvi@dltm.cz 
 
Charakteristika školy a její priority: 
• výchova	a	výuka	v	duchu	křesťanské	výchovy	
• jazykové	vyučování	(NJ,	AJ,	FJ,	LAT)	
• organizace	zahraničních	jazykových	zájezdů		
• organizace	sportovních	turistických	a	vodáckých	kurzů	
• projektové	a	environmentální	vyučování	
• účast	na	projektech		
• spolupráce	 se	 Schrödingerovým	 institutem	 –	 střediskem	 volného	 času	 pro	 Šluknovský	
výběžek	

• klasifikační	týdny,	projektové	dny	a	ročníkové	práce	
• estetická	výchova	–	pěvecký	sbor,	galerie	v	budově	školy		
• vyučování	informační	a	výpočetní	techniky	ve	všech	ročnících	studia	
• organizace	 volnočasových	 aktivit	 studentů	 a	 výuka	 nepovinných	 předmětů	 a	 kroužků	
v	rámci	Akademie	příslibu	

• spolupráce	 s	 Lužickosrbským	 gymnásiem	 Budyšín	 na	 základě	 dohody	 uzavřené		
18.	04.	2000,		Gymnáziem	Dreikönigschule	v	Drážďanech	a	ÚSP	Brtníky		

• výměna	studentů	v	českých	a	lužickosrbských	rodinách	
• přeshraniční	spolupráce	se	školami	v	regionu	
• lyžařský	výcvikový	zájezd	
• účast	na	sportovních	a	vědomostních	soutěžích	
Velikost školy: 

Gymnázium Varnsdorf mělo ve školním roce 2022/2023 deset tříd – s paralelními ročníky 
v primách a sextách s celkovým počten 296 studentů. 
Všechny třídy jsou kmenově umístěny v budově Střelecká 1800, Varnsdorf. 
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Počty	studentů	ve	školním	roce	2022	–	2023	

 
Třída Dívky Chlapci Celkem 

Prima  16 18 34 

Sekunda A 14 8 22 

Sekunda B 13 9 22 

Tercie  25 9 34 

Kvarta  21 13 34 

 89 57 146 

Kvinta  18 16 34 

Sexta  18 11 29 

Septima A 21 8 29 

Septima B 20 9 29 

Oktáva  19 10 29 

 96 54 150 

Celkem: 185 111 296 
 

Předmětové	komise		

 
Obory Předseda komise Členové komise 
Český jazyk Mgr. Jirchářová Mgr. Petrová, Mgr. Janáková, Mgr. Hedvíková,  

Mgr. Hendrichová 
Dějepis Mgr. Mágrová Mgr. Petrová 
Anglický jazyk,  Mgr. Jasa Mgr. Hendrichová, Mgr. Hrabal, Pohludková, 

Škáchová 
Německý jazyk Mgr. Janáková Mgr. Loubková, Bc. Hladíková, Mgr. Šup 
Francouzský jazyk Škáchová Škáchová 
ZSV, OV Mgr. Hedvík Mgr. Mágrová 
LAT Mgr. Mágrová Mgr. Mágrová 
Zeměpis Ing. Bc. Bujárek Zelinka 
Matematika a deskriptivní 
geometrie 

Mgr. Krejčová Ing. Málková, Mgr. Paulusová, Mgr. Paulus, 

IVT Mgr. Paulus Ing. Bc. Jakoubek, Ing. Bc. Bujárek 
Estetická výchova (HV, 
VV) 

Mgr. Hedvíková  Mgr. Jirchářová, Mgr. Foberová 

Fyzika Mgr. Paulusová Zelinka 
Chemie Ing. Málková Mgr. Krejčová, Mgr. Krejčí 
Biologie RNDr. Dlouhá Mgr. Foberová, Mgr. Holeček 
Tělesná výchova Mgr. Hocko Mgr. Holubářová, Mgr. Hrabal 
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Předmětová komise se schází pravidelně minimálně čtyřikrát ročně (min. 2x za pololetí), 
ze setkání je vypracován zápis do sešitu PK. Předseda komise určuje v případě potřeby 
zavádějícího učitele. Předseda předmětové komise má právo zúčastňovat se hospitací. Součástí 
každého setkání je rozbor hospitací týkající se přítomných učitelů. 

 
Správci odborných učeben: TV a školní hřiště: Mgr. Hocko, uč. FYZIKA: p. Zelinka, uč. 

ZEMĚPIS: Ing. Bc. Bujárek, uč. AJ: p. Pohludková, uč. NJ: Mgr. Janáková, LAB CH: Mgr. 
Krejčová, uč. BI: Mgr. Holeček, uč. IVT 1: Mgr. Paulus, uč. IVT 2 (INDOS): Ing. Bc. Jakoubek. 

 
Správci kmenových učeben: Ing. Málková č. 35, Mgr. Holubářová č. 27, Mgr. Hedvík č. 

41, Mgr. Mágrová č. 38, Mgr. Hendrichová č. 24, Mgr. Hedvíková č. 37, Mgr. Hrabal č. 23, 
Mgr. Paulusová č. 53, Mgr. Hocko. 52, Mgr. Jirchářová č. 36. 

Učební	plán	–	školní	rok	2022	–	2023	

 I. II. III. IV. V. VI. VII. VIII. 
Český jazyk a literatura 5 4 4 4 4 4 4 5 
Cizí jazyk 1 3 3 3 3 3 3 3 3 
Cizí jazyk 2 2 2 3 3 3 3 3 3 
Latina/Deskriptivní geometrie - - - - - 1/0 2/2 - 
OV, ZSV 1 1 1 1 2 2 2 2 
Dějepis 2 2 2 2 2 2 2 1 
Zeměpis 2 2 2 2 2 2 2 1 
Matematika 5 5 5 4 5 4 4 4 
Fyzika 2 2 2 2 2 2 2 1 
Chemie - 2 2 2 2 2 2 1 
Biologie 2 2 2 2 2 2 2 1 
Informační a výpočetní technika 1 1 1 1 1 1 1 1 
Estetická výchova (HV, VV) 3 2 2 3 2 2 - - 
Tělesná výchova 2 2 2 2 2 2 2 2 
Konverzace AJ/NJ/FJ - - - - 2 2 2 - 
Volitelný předmět 1  - - - - - - 1 1 
Volitelný předmět 2 - - - - - - - 2 
Volitelný předmět 3  - - - - - - - 2 
-  - - - - - - - - 
Celkem hodin včetně disponibilních 30 30 31 31 34 34 34 30 

 
Volitelný předmět 1: rétorika 
Volitelný předmět 2: filozofie 
Volitelný předmět 3: seminář ČJL/ZSV/BI/Z/D 
Nepovinné a zájmové 
předměty: 

nabídka zájmových a nepovinných předmětů je realizována 
v Akademii příslibu (školní klub, středisko volného času) 
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Pedagogický sbor – školní rok 2022 – 2023 

Příjmení, jméno Předměty Celkem hodin E-mail  
Bujárek Kamil Ing. Bc.  Z, IVT 20 bujarek@bgv.cz 
Dlouhá Šťepánka RNDr. BI 10 dlouha@bgv.cz 
Foberová Lenka Mgr.  BI, EV 12 foberova@bgv.cz 
Hedvík Jan Mgr.  OV, ZSV, FIL, RET 21 hedvik@bgv.cz 
Hedvíková Milena Mgr.  ČJ, EV 21 hedvikova@bgv.cz 
Hendrichová Nikola Mgr. ČJ, AJ 22 hendrichova@bgv.cz 
Hladíková Petra Bc. NJ 10 hladikova@bgv.cz 
Hocko Stanislav Mgr.  TV, Z 19 hocko@bgv.cz 
Holeček Vladimír Mgr.  BI 2 holecek@bgv.cz 
Holubářová Radka Mgr.  TV 20 holubarova@bgv.cz 
Hrabal Milan Mgr.  AJ, TV 22 hrabal@bgv.cz 
Jakoubek Jiří Ing. Bc. IVT 2 (ŘŠ) jakoubek@bgv.cz 
Janáková Martina Mgr.  ČJ, NJ 26 (+ 3VP)  janakova@bgv.cz 
Jasa Marek Mgr. AJ 23 jasa@bgv.cz 
Jirchářová Zuzana Mgr. ČJ, EV 22 jircharova@bgv.cz 
Krejčí Václav Mgr.  CH 8 krejci@bgv.cz 
Krejčová Vladislava Mgr.  M, CH 22 krejcova@bgv.cz 
Loubková Kateřina Mgr. NJ 20 loubkoba@bgv.cz 
Mágrová Klára Mgr. D, LAT 21 magrova@bgv.cz 
Málková Kamila Ing.  M, CH 21 malkova@bgv.cz 
Paulus František Mgr.  IVT 10 (ZŘŠ) paulus@bgv.cz 
Paulusová Jana Mgr. M, DG 22 paulusova@bgv.cz 
Petrová Jana Mgr. ČJ, D 13 petrova@bgv.cz 
Pohludková Jana  AJ 21 pohludkova@bgv.cz 
Škáchová Žaneta  AJ, FJ 21 skachova@bgv.cz 
Šup Jaroslav Mgr. NJ 21 sup@bgv.cz 
Zelinka Vlastimil F, Z 21 zelinka@bgv.cz 
Speciální pedagog:    
Veselá Jana PaeDr.   vesela@bgv.cz 
Asistent pedagoga:    
Kasanová Simona   kasanova@bgv.cz 
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Uplynulý školní rok 

Po dvouleté nestandardní formě vyučování, která byla způsobena celosvětovou covidovou 
epidemií, jsme ve školním roce 2022/2023 prožili běžně zavedený školní rok se všemi 
aktivitami, které každou školu naplňují duchem vzdělání, výchovy a sociálních vazeb pro život 
naprosto nezbytnými.  
Základní prioritou Gymnázia Varnsdorf stále zůstává neměnná konstanta, a to výchova a 
vzdělávání žáků na principech křesťanské morálky s výraznými vlivy rodinného bezpečného 
prostředí a rovností šancí.  
Gymnázium Varnsdorf je uznávanou výchovně vzdělávací autoritou ve Šluknovském výběžku, 
kde poptávka po vzdělávání převyšuje možnosti školy.  
Rozhodujícím faktorem pro další rozvoj školy je udržení nadstandardního finančního, 
materiálně technického a personálního zajištění školy.  
Pro trvalé zachování charakteru školy věnuje ředitelství školy trvalou pozornost 
osobnostnímu potenciálu všech zaměstnanců školy tak, aby byl trvale zachován „rodinný“ 
charakter školy.  Budování charakteru školy na tomto principu činí školu zcela výjimečnou. 
Bez vzájemné vstřícnosti a pochopení potřeb všech zaměstnanců, ale i žáků by tento 
oboustranně náročný vztah nebylo možné budovat. Výsledkem však jsou veskrze pozitivní 
zkušenosti, které výrazným způsobem eliminují negativní vlivy současného školství jako jsou 
projevy zásadní nekázně, šikany a netolerance. Tyto zkušenosti teda zcela určitě nejsou 
produktem administrativně byrokratické práce, ale dílem praktických neformálních vztahů, 
vzájemné komunikace a chápání potřeb mezi jednotlivci nebo jednotlivci a kolektivem. Velké 
poděkování patří všem, kteří jsou ochotni a schopni tento princip přijmout.  

A. Personální oblast 
Ve školním roce 2022/2023 na škole vyučovalo 27 pedagogů z nichž část vyučovala na 

částečný úvazek. Přepočítaný počet pedagogů vzhledem k počtu odučených hodin tak činil 22,5 
pedagogických pracovníků.  

V průběhu uplynulého školního roku nedošlo k žádnému posunu v doplnění 
kvalifikovanosti i aprobovanosti u nekvalifikovaných pedagogických zaměstnanců školy na 
základě zákona č. 563/2004 Sb. (zákon o pedagogických pracovnících). Další vzdělávání 
pedagogických pracovníků školy probíhalo především distanční formou akreditovaných 
webiářů. 

Nadále velmi pozitivně působila v tercii asistentka pedagoga paní Simona Kasanová, 
která poskytovala podporu ve vyučování i jiným studentům třídy než pouze Ester Hocké, pro 
kterou je primárně přijata do zaměstnaneckého poměru. 

V následujícím období bude ze strany ředitelství školy i nadále pokračovat snaha v 
omezování počtu pracovníků na částečný úvazek z důvodu složitých organizačních vztahů 
(organizace projektových dnů, ročníkových prací, klasifikačních týdnů, dozorů a v neposlední 
míře soužití s atmosférou školy a každodenními potřebami žáků a učitelů), ale i omezování 
počtu nekvalifikovaných pedagogických pracovníků školy.  

Významnou hodnotou pedagogického sboru je jeho soudržnost a vytváření pozitivního 
klimatu a atmosféry školy v rámci budování principu rodinné křesťanské školy, což se také 
projevilo jako velmi stabilizující prvek v době uzavření škol.  

Pro školní rok 2022/2023 se opět podařilo připravit vyváženou skladbu úvazků celého 
učitelského sboru Gymnázia Varnsdorf, a to i v souvislosti s již realizovaným učebním plánem, 
který je každoročně aktualizovaný v rámci ŠVP školy.  
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Základem vzdělávání pedagogických pracovníků ve školním roce 2020/2021 se stalo 
další vzdělávání zaměstnanců organizované zaměstnavatelem, ale i externími organizacemi 
poskytující tyto služby.  

Velmi pozitivně se stále projevuje posílení managementu školy o funkci mzdové účetní 
s přesahem do dalších oblastí školy, a to zejména v nestandardních situacích v průběhu 
každodenního pracovního procesu.  
 
B. Materiální oblast 

Škola má i nadále k dispozici výukové prostory definované nájemní smlouvou mezi 
městem Varnsdorf a Gymnáziem Varnsdorf, čímž jsou limitovány kapacitní možnosti školy a její 
potencionální rozvoj ve vztahu k počtu tříd a žáků, které umožňuje zřizovací listina školy (320 
žáků).  

Ve školním roce 2022/2023 byla realizována zásadní rekonstrukce učeben č. 35, učebny 
NJ a v učebně č. 53 byla provedena výmalba špalet kolem oken po jejich výměně. Dle 
zavedených standardů došlo ke kompletní výměně oken, výměně podlahové krytiny, 
rekonstrukci elektrorozvodů a vybavení novým školním nábytkem a tabulí. Tyto rekonstrukce 
proběhly za významné finanční a materiální spolupráce města Varnsdorf.  

Další významnou investiční akci školy byla rekonstrukce odpočinkových zón pro 
studenty na chodbách školy. 

Všechny investiční akce spojené s rekonstrukcí a opravami byly hrazeny z rozpočtu 
školy v celkové výši 1 mil. Kč.  
 
C. Oblast výchovy a vzdělání 

Prioritou Biskupského gymnázia Varnsdorf nadále zůstává výchova a vzdělání žáků v duchu 
křesťanských hodnot s významnými rysy rodinného bezpečného prostředí. Tato tradice školy je 
významným prvkem, který kladně hodnotí rodičovská veřejnost a jehož důkazem je 
nadstandardní zájem o studium na škole. K naplnění cílů školy je k dispozici profesionální a 
dále se kvalifikující pedagogický sbor, rada školy, rada ŠPO, výchovná poradkyně, speciální 
pedagožka, preventistka primární prevence a školní parlament. K posilování výchovy a 
vzdělání slouží třídnické hodiny včetně výcviku mediačních týmů jednotlivých tříd.  

Vzdělávání studentů probíhá podle ŠVP pod názvem IN PRINCIPIO ERAT VERBUM … 
(NA POČÁTKU BYLO SLOVO …).  

V dalším období bude i nadále věnována pozornost studentům se SVP a studentům nadaným 
tak, aby byla podchycena a dále rozvíjena jejich individualita.  
Významnou kapitolou výchovně vzdělávacího procesu je Akademie příslibu – středisko volného 
času a školní klub, která je rozhodujícím prostředkem pro naplňování mimoškolní činnosti 
školy. 

Pro zabezpečení právní ochrany ředitelství školy, ale i všech zaměstnanců školy jsou dle 
potřeby využívány služby pojišťovny právní ochrany DAS.  

Trvalou nadstandardní formou a hodnotou výuky v naší škole budou i nadále: 
• Klasifikační týdny, 
• Zpracování ročníkových prací v septimách, 
• Projektové dny s vhodnou formou výstupů (mapa, brožura, učebnice, soubor obrazů 

nebo produktů spojených s obsahem projektového dne, …), 
• Akce na posílení klimatu školy, které významně posilují kvalitu výchovně 

vzdělávacího procesu. 	
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D. Oblast	rozvoje	školy	a	přehled	nejdůležitějších	akcí	školy	
 Rozvoj školy: 

• Klasifikační	 týdny	–	zápis	na	KT	probíhal	dle	pocovidových	pravidel	 spojených	
s	rozpisem	a	umístěním	zápisových	pracovišť	na	školním	hřišti.	Tato	forma	se	na	
základě	 zkušeností	 z	minulých	 let	 (zápis	 v	budově	 školy)	 ukazuje	 jako	
nejoptimálnější.,	

• Ročníkové	práce	v	septimě	–	převážná	většina	témat	se	v	posledních	letech	volí	
na	základě	návrhu	žáků	s	výběrem	vhodného	vedoucího	RP	z	řad	učitelů	školy.	
Jen	ve	velmi	malém	počtu	vypisují	témata	učitelé	žákům,	kteří	si	neumí	vybrat	své	
vhodné	téma.	

• Projektové	dny	a	projekty	–	PD	=	model	3	+	1(prezentační)	+	1	(sportovní),	
• Ve	spolupráci	s	Městem	Varnsdorf	pokračovat	na	výměně	oken	a	okenních	rámů	

ve	 vybraných	místnostech	 a	 současně	 dle	možností	 školy	 realizovat	 generální	
rekonstrukci	učeben,	

• Nadále	 pokračovat	 ve	 spolupráci	 s	partnerskými	 zahraničními	 školami	
v	Budyšíně	a	Drážďanech	včetně	spolupráce	se	školami	Šluknovského	výběžku	a	
ostatními	církevními	školami	ČR,	

• Personální	zabezpečení	školy	–	snaha	o	maximální	zabezpečení	kvalifikovanosti	
pedagogického	 sboru	 v	souladu	 se	 zákonem	 563/2000	 Sb.	 a	 metodickým	
pokynem	MŠMT	k	novele	 tohoto	zákona	č.	197/2004	Sb.	u	 všech	zaměstnanců	
školy	trvale	podporovat	jejich	další	vzdělávání,	

• Průběžně	 provádět	 důslednou	 analýzu	 možných	 odchodů	 studentů	 ze	 školy	
v	souvislosti	 s	optimalizací	 úvazků	 učitelů	 a	 následnými	 především	 finančními	
úspornými	opatřeními,		

• Důsledné	dodržování	zásad	rodinné	školy	s	respektováním	křesťanských	principů	
vzdělání	a	výchovy.	

• Akademie	 příslibu	 –	 nabídnout	 a	 realizovat	 pestrou	 nabídku	 mimoškolních	
aktivit.	

 
Přijímací zkoušky do primy a přijetí do vyššího stupně gymnázia – JPZ do primy byly 

realizovány v termínu vyhlášeným MŠMT ČR. Při přijímacím řízení byla zohledňována pouze 
povinná kritéria vyplývající ze školského zákona a to: hodnocení jednotné přijímací zkoušky a 
prospěch žáků z nižších tříd ZŠ.  

Nedílnou součástí přípravy na přijímací zkoušky je nabídka kurzu v rámci Akademie 
příslibu „BGV - dobrá volba“, který se zaměřil na zvládnutí specifického způsobu přípravy 
pomocí testových otázek.  

Do vyššího stupně gymnázia byla stanovena pravidla pro přijetí do vyššího stupně 
Gymnázia Varnsdorf v souladu se školským zákonem §63. Na základě těchto pravidel bylo 
přijato sedm uchazečů do kvinty Gymnázia Varnsdorf od začátku školního roku 2023/2024. 

Nákup učebních pomůcek a učebnic – pro zkvalitnění vyučování byl realizován nákup 
učebních pomůcek a učebnic a na základě požadavků předsedů předmětových komisí byl 
realizován v plném rozsahu.  

GDPR – ve školním roce 2022/2023 škola pokračovala v naplňování evropské normy o 
ochraně osobních údajů známé pod názvem GDPR. V průběhu školního roku nedošlo 
k žádnému porušení těchto pravidel, který by bylo nutno řešit na úrovni pověřence GDPR pro 
Gymnázium Varnsdorf paní Bc. Gabriely Doušové.  
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Kontrola školy: 
Je prováděna dle kontrolního plánu školy, zřizovatelem školy, Radou školské právnické 

osoby a Radou školy, případně dle plánu ČŠI, kde kontrolní činnost je zaměřena na testování 
vybraných tříd pomocí digitálních technologií..  

V rámci vnitřní kontroly výchovně vzdělávacího procesu byly prováděny vzájemné 
hospitace učitelů, které mají především sloužit ke vzájemné výměně zkušeností. Povinnost 
vzájemných hospitací u všech členů své předmětové komise mají vedoucí jednotlivých 
předmětových komisí. 

Další významnou složkou kontrolní činnosti byly kontroly v rámci BOZP školy na úrovní 
ředitelství školy, ale i externího bezpečnostního technika pana Miroslava Kokty. Dodržováním 
a důsledným vyžadováním pravidel BOZP školy je vytvářeno podnětné prostředí pro prevenci 
možných rizik spojených s chodem školy a naplňováním VVP. Všechny směrnice BOZP byly 
pro snadnější přístupnost umístěny na webové stránky školy 

Další směr kontrolní činnosti byl zaměřen na dodržování pravidel GDPR v souladu 
s vnitřními směrnicemi školy.  

 
Rozpočet  a hospodaření školy: 

Škola ve školním roce 2022/2023 (kalendářní rok 2022) hospodařila s rozpočtem 
v celkové výši 31 169 174,- Kč včetně Akademie příslibu a byl vyplácen v pravidelných 
čtvrtletních splátkách. Pro aktivity mimoškolního vzdělávání v rámci Akademii příslibu byl 
přiznán rozpočet ve výši 6 801 047,- Kč.  
 Pro kalendářní rok 2023 byl přiznán celkový rozpočet ve výši 32 342 060,- Kč včetně 
AP. Celková výše rozpočtu pro AP činila 6 990 750,- Kč. Rozpočet byl na straně příjmů a 
výdajů vyrovnaný. Závěrečné vyúčtování bylo zasláno ke schválení na MŠMT k 15. únoru 
2023. 

Pro další rozvoj školy s možností větší míry finanční nezávislosti je nezbytné naplňování 
finančních fondů školy (rezervní, investiční, daňových úspor = naplňování z různých finančních 
aktivit školy = náhrady za učebnice, kopírovací služby, služby za vydávání opisů, dary apod). 
Koncem roku 2022 byl zlepšený hospodářský výsledek školy ve výši 370 432,49 Kč rozdělen do 
finančních fondů dle rozhodnutí Rady ŠPO.  

Dalším velmi významnou složkou financování především investičních aktivit školy jsou 
finanční prostředky ze školného. Výše školného byla zafixována na částce 1 000,- Kč/ rok/žák 
s možností snížení nebo úplného odpuštění školného na základě pravidel pro hrazení školného. 
Finanční prostředky jsou určeny na podporu vzdělávání studentů dle návrhu ředitele školy, 
který podléhá schválení školskou radou. Ve školním roce 2022/2023 byly finanční prostředky 
využity na doplnění zóny pro sportovní a relaxační aktivity studentů – outdoor fitness park mezi 
budovami č. p. 1800 a č. p. 1650 o posilovací fitness stroje firmy COLMEX ve výši 111 178,- 
Kč. Stav účtu pro úhradu školného byl na začátku měsíce ledna 2022 ve výši cca 740 863,73 
Kč.  

Dalšími velmi významnými položkami pro posílení rozpočtu školy byly prostředky získané 
z projektu „Šablony III“ ve výši 1 500 000,- Kč a „Digitální pomůcky“ ve výši 284 000,- Kč. 

Na konci roku 2022 byl z prostředků zřizovatele poskytnut finanční dar ve výši 100 000,- 
Kč, který je standardně využívaný na posílení VVP Gymnázia Varnsdorf a na ocenění nejlepších 
a sociálně potřebných studentů školy formou stipendií.  

 
Spolupráce s rodiči: 

Při škole je dle zákona zřízena Školská rada, která je tříčlenná – Aleš Podroužek – 
předseda, Romana Dvořáková a Mgr. Marek Jasa. V průběhu uplynulého školního roku ze 
strany školské rady nebyly řešeny žádné podněty.  
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 Rodiče a zákonní zástupci spolupracovali s vedením školy a učiteli především 
prostřednictvím třídních schůzek nebo individuálně na základě vzájemné domluvy. V průběhu 
školního roku aktivně fungoval mediační tým školy pod vedením Mgr. Radky Holubářové, který 
byl velmi nápomocen při řešení složitých osobních problému studentů.  

 
Informace pro veřejnost: 

Informace pro veřejnost jsou poskytovány průběžně prostřednictvím webových stránek 
školy, prostřednictvím fcb a instagramu, souhrnně ve výročních zprávách a při pořádání 
celoškolských akcí např. vánoční jarmark, přípravy na přijímací zkoušky „BGV – dobrá 
volba“, společném předávání výročních a maturitních vysvědčení apod.  Učitelé s občanskou 
veřejností komunikují prostřednictvím studijních průkazů studentů, emailu, telefonicky, ale i 
osobně. Prioritou ředitelství školy je zásadně osobní komunikace a osobní předávání informací, 
což výrazně omezuje jejich zkreslování, případně vznik dezinformací.  

Zásadním informačním dokumentem školy je Plán výchovně vzdělávací práce Gymnázia 
Varnsdorf na školní rok, který může být v průběhu školního roku aktualizován. Plán výchovně 
vzdělávacího práce je veřejně přístupný na webových stránkách školy, v sekretariátu a chodbě 
školy. 

 
Charakteristika školního vzdělávacího programu: 

Plnění ŠVP v loňském roce bylo částečně ovlivněno distančním způsobem vyučování, který 
v průběhu prvního pololetí opět velmi významně ovlivnil naplňování ŠVP. 

V uplynulém školním roce byl i nadále plněn aktualizovaný ŠVP v souvislosti se začleněním 
nového RVP v oblastí IT do jednotlivých předmětů školy 

Škola nabízí osmileté všeobecně vzdělávací studium, které je rozpracováno ve školním 
vzdělávacím programu: IN PRINCIPIO ERAT VERBUM … (NA POČÁTKU BYLO SLOVO …). 
Tento zásadní vzdělávací dokument je průběžně konzultován, upravován a aktualizován dle 
požadavků ČŠI a potřeb vyučujících na aktuální školní rok. Prioritou školy jsou: rodinné 
bezpečné prostředí, křesťanské zásady výchovy, výuka cizích jazyků, informační a výpočetní 
technika, projektová, prožitková a environmentální výuka. Individualitou školy je realizace 
klasifikačních týdnů a projektových dnů.  

ŠVP určuje náš přístup k vzdělání: nejde především o množství předaných informací, ale o 
to, aby v sobě děti objevily své vlohy a přednosti, a ty pak dál ve svém životě rozvíjely. Škola 
umožňuje všem studentům získat dostatečně hluboké všeobecné znalosti a dovednosti ve všech 
předmětech. Během celého studia je kladen důraz na vlastní zodpovědnost studentů za své 
vzdělávání, úspěch u maturitní zkoušky a úspěch při studiu na vysoké škole. ŠVP umožňuje 
studentům velký výběr volitelných předmětů a předmětů zařazených do volnočasových aktivit 
především prostřednictvím Akademie příslibu – školní klub a středisko volného času.. 

  
Údaje o aktivitách a prezentaci školy: 

Studenti a učitelé školy se pravidelně zúčastňují celé řady aktivit v rámci školních 
i mimoškolních činnosti, a to v rámci soutěží předmětů s humanitním, přírodovědným, 
jazykovým a sportovním zaměřením v rámci projektů na úrovni okresu, kraje, ale 
i celorepublikové úrovni. Výsledky z jednotlivých soutěží jsou pravidelně publikovány 
na webových stránkách školy sloužící jako školní archiv, tak v regionálním tisku.  
 
Profil absolventa:  

Po ukončení studia jsou studenti vybaveni znalostmi, které předčí požadavky RVP ZV 
ve všech oblastech vzdělávání.  

Ve školním roce 2022/2023 odešlo po ukončení kvarty sedm studentů na jiný typ školy.  
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Díky bohatým možnostem profilace formou volitelných předmětů je studentům 
umožněna kvalitní příprava na jakýkoliv typ vysoké školy a díky účelné systémové 
provázanosti a kontinuálnosti studia na osmiletém gymnáziu a pestré škále výchovných a 
vzdělávacích strategií mají návyky a dovednosti absolventů trvalý charakter.  

Studenti mají možnost během studia složit některou z mezinárodně uznávaných 
zkoušek z cizího jazyka a tuto možnost také využívají. 

 
Profil učitele: 

Je dán etickým kodexem zaměstnance Gymnázia Varnsdorf, který je založen na křesťanské 
kongruaci, empatii a akceptaci 

 
Organizace maturitních zkoušek: 

Maturitní zkoušky jsou organizovány v souladu s příslušnou legislativou vztahující se 
k problematice MZ a v souladu s pokyny společností CERMAT. Po ukončení řádného studia 
jsou studenti připraveni ke složení maturitní zkoušky.  

Ve všech předmětech společné i profilové části maturitní zkoušky žáci stoprocentně 
uspěli.  

Ve vybraných oborech svými znalostmi žáci Gymnázia Varnsdorf převyšují požadavky 
RVP GV a celorepublikové standardy, což dokládají výsledky porovnání MZ zveřejňovanými 
společností CERMAT.  

Ústní část maturitních zkoušek probíhala na základě dohody o výměně předsedů 
maturitní komise s partnerskou školou Krupka - Bohosudov. Organizačně a časově náročné 
zkoušky proběhly bez jakýchkoliv problémů. Jako předsedkyně maturitní komise se 
maturitních zkoušek na gymnáziu v Bohosudově zúčastnila Mgr. Vladislava Krejčová a na 
naší školu byl nominován jako předseda maturitní komise Mgr. Jiří Breu a na jeden den Mgr. 
Petr Lisner.  
 
Organizace přijímacího řízení: 

Přijímací řízení je prováděno v souladu se školským zákonem, příslušnou vyhláškou 
MŠMT, správním řádem ČR a kritérii přijímacího řízení, které jsou zveřejňovány v zákonných 
lhůtách.  

V přípravě na jednotné přijímací zkoušky bylo možné uchazeči využít přípravného kurzu  
„BGV – dobrá volba“, která velmi významně a efektivně zjednoduší zvládnutí samotných 
přijímacích zkoušek. 

Do kritérií přijímacího řízení byl zahrnut prospěch ze ZŠ a výsledek jednotné přijímací 
zkoušky. Jednotné přijímací zkoušky probíhají písemně ve formě centrálních testů z matematiky, 
českého jazyka a literatury. 

 Ředitel školy před zahájením přijímacího řízení, v zákonem stanovené lhůtě upřesnil 
průběh a kritéria přijímací zkoušky, které jsou vždy nejpozději do konce měsíce ledna 
zveřejněny na veřejně přístupném místě, a to webových stránkách školy.  

Ke studiu bylo podáno celkem 85 přihlášek a ke studiu bylo přijato 34 žáků do primy 
Gymnázia Varnsdorf. Výsledek přijímacího řízení byl neprodleně po uzavření výsledků 
zveřejněn v písemné podobě v prostorách školy a na webových stránkách. 
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Fotoarchiv vybraných aktivit ve školním roce 2022/2023 
 

  
Zahájení školního roku 2022/2023 Zahájení školního roku 2022/2023 

  
Zápis na klasifikační týden Zápis na klasifikační týden 

  
Dny jara - oslava MDD Dny jara - oslava MDD 

  
LVVZ Bumbálka - Krkonoše LVVZ Bumbálka - Krkonoše 
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Fotoarchiv vybraných aktivit ve školním roce 2022/2023 
 

  
Maturutní zkoušky Maturitní zkoušky 

  
Vánoční bohoslužba Vánoční bohoslužba 

  
Vřazování kvinty na vyšší stupeň gymnázia Vřazování kvinty na vyšší stupeň gymnázia 

 
 

Vánoční jarmark Vánoční jarmark 
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Fotoarchiv vybraných aktivit ve školním roce 2022/2023 
 

  
Klasifikační týden Klasifikační týden 

  
Závěrečný volejbalový turnaj studentů a učitelů Závěrečný volejbalový turnaj studentů a učitelů 

  
Konec školního roku – předání vysvědčení Konec školního roku – předání vysvědčení 

  
Sportovní den školy – Jiřetín pod Jedlovou Sportovní den školy – Jiřetín pod Jedlovou 
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Fotoarchiv vybraných aktivit ve školním roce 2022/2023 
 

  
Jednotné přijímací zkoušky do primy Jednotné přijímací zkoušky do primy 

  
Předání jazykových certifikátů z anglického jazyka Předání jazykových certifikátů z anglického jazyka 

  
Generální rekonstrukce učebny č.  Generální rekonstrukce učebny německého jazyka 

  
Generální rekonstrukce sociálního zařízeni a šaten 

tělocvičny 
Generální rekonstrukce sociálního zařízeni a šaten 

tělocvičny 
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Zpráva ZŘŠ – oblast teoretického vyučování a Akademie příslibu za školní rok 2022/2023 

Na začátku školního roku 2022/2023 na Gymnáziu Varnsdorf studovalo 296 žáků v deseti 
třídách s paralelní třídou v septimě a sekundě. 

Škola pracuje v prostředí aplikací Google, což umožňuje učitelům a žákům využívat 
převážně Google učebny, školní email a sdílení dokumentů. Naštěstí již nebyla potřeba 
distanční výuka, takže celý školní rok proběhl „klasicky“ včetně klasifikačních týdnů, 
lyžařských výcviků, sportovně turistického kurzu a projektových dnů. 

Nákup pomůcek a učebních materiálů k teoretické výuce byl realizován na základě 
požadavků učitelů prostřednictvím předmětových komisí. Vedení školy se rozhodlo pořídit 
všechny požadované pomůcky a materiál. Další pomůcky pro výuku IVT, chemie a fyziky byly 
nakoupeny z projektu „Digitální pomůcky na BGV“. 

 

 

 
Ukázka pořízených učebních pomůcek na fyziku  

 
Ukázka pořízených pomůcek na robotiku 

Některá zajímavá čísla za jednotlivá pololetí ve školním roce 2022/2023: 
V 1. pololetí mělo 154 žáků vyznamenání (52 %), neprospěli 3 žáci. Průměrně žáci zameškali 
50 hodin, nebyla žádná neomluvená hodina. Nebyla dvojka z chování. Nejvíce jedniček bylo 
z tělesné výchovy, hudební a výtvarné výchovy, informační a výpočetní techniky, dějepisu 
a angličtiny. Nejvíce pětek a čtyřek si zabrala matematika, chemie a základy společenských věd. 

V 2. pololetí po opravných zkouškách a doplnění klasifikace mělo 162 žáků vyznamenání 
(55 %), všichni prospěli. Průměrně žáci zameškali 63 hodin. Dva žáci měli dvojku z chování. 
Nejvíce jedniček bylo z tělesné výchovy, hudební a výtvarné výchovy, dějepisu, biologie 
a informační a výpočetní techniky. Doplnění klasifikace dopadla pro všechny žáky úspěšně. 

Maturitní zkoušku zvládlo všech 30 žáků oktávy, polovina z nich měla vyznamenání. Nejlepších 
výsledků žáci tradičně dosáhli z biologie, angličtiny a češtiny. 

Akademie příslibu – zpráva o činnosti Školního klubu a Střediska volného času při Gymnáziu 
Varnsdorf 

Akademie příslibu je nedílnou součástí školy od roku 2010. Většina našich žáků i stovky 
externích účastníků z regionu jsou zapojeny do aktivit Akademie příslibu. Nabízíme 
volnočasové aktivity, které pokrývají skoro celou škálu naplnění volného času. Každý si může 
najít tu svou oblast, která ho zajímá, najít své přednosti a vlohy, které může dál rozvíjet. Nejvíce 
je sportovních aktivit, ale nezanedbáváme ani vzdělávací, kulturní či umělecké aktivity. Aktivní 
práce pedagogů Akademie umožní účastníkům zájmových kroužků smysluplně využít volný čas 
pro svůj tělesný a duševní rozvoj. Spolupracujeme i s dalšími vzdělávacími organizacemi 
regionu, rodiči a dalšími subjekty v regionu. 

Aktivita Akademie příslibu BGV – Dobrá volba, která nabízí zájemcům intenzivní 
přípravu na jednotné přijímací zkoušky do primy se setkala s velkým zájmem (40 přihlášených). 
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Jsme si vědomi, že nový způsob centrálních testů může přípravu uchazečům znepříjemnit, tak 
se jim snažíme pomoci s matematikou (Bc. Veronika Svobodová) a českým jazykem (Mgr. Jana 
Petrová). 

Místnost školního klubu v suterénu, který je zázemím pro studium s odpočinkovou zónou, 
místem pro automat na výdej vody pro zajištění pitného režimu a možnosti ohřát si jídlo 
a důstojně stolovat. Pro odreagování je v klubu herní konzole XBOX. 

Mezinárodní cena vévody z Edinburghu (DofE) – zpráva RNDr. Štěpánka Dlouhá 

Program DofE (www.dofe.cz) je pro mladé lidi příležitostí k smysluplnému využití 
volného času a k rozvoji dovedností, které lze uplatnit v mnoha sférách profesního i soukromého 
života. Studenti si sami stanovují cíle ve třech oblastech – pohyb, talent a dobrovolnictví, 
na kterých pak v průběhu školního roku pracují. Završením programu je dobrodružná expedice 
v přírodě, při které účastníci s partou kamarádů objevují zajímavá místa v Česku i v zahraničí. 
Úspěšní absolventi DofE jsou odměněni mezinárodním oceněním. 

Naše škola je Místním centrem DofE již pátým rokem a každým rokem se tým našich 
„dofáků“ rozrůstá. Ve školním roce 2022/2023 se programu aktivně účastnilo 20 studentů, 
8 z nich bylo při slavnostní ceremonii oceněno bronzovým oceněním. Přepočteno na hmatatelné 
výsledky, díky DofE tyto děti strávily 140 hodin sportováním, 150 hodin pilováním různých 
dovedností a téměř 80 hodin dobrovolnictvím. 

Při společných DofE akcích jsme se učili týmové spolupráci, strávili jsme mnoho pěkných 
chvil na cestách a zažili jsme spoustu dobrodružství: 

• 27. - 28. 9. 2022: Přespávačka na školní zahradě s výcvikem tábornických dovedností 
• 18. 10. 2022: Školení zdravotnické první pomoci pro účastníky DofE 
• 2. 12. 2022: Slavnostní bronzová ceremonie s účastí Gymnázia Rumburk 
• 24. 2. 2023: Cestovatelský večer a noc ve škole s prezentací bronzových expedic 
• 18. 4. 2023: Den Země – úklid říčky Chřibská Kamenice (společně se Správou NP České 

Švýcarsko) 
• 8. - 9. 5. 2023: Nácvičná bronzová a stříbrná expedice, NP České Švýcarsko 
• 31. 5. - 2. 6. 2023: Ostrá bronzová expedice, CHKO Kokořínsko a Máchův kraj 
• 23. - 27. 6. 2023: Ostrá stříbrná expedice, CHKO Bílé Karpaty (ČR, SK) 
• Projektové dny: Zažij si DofE na vlastní kůži (4x během roku) 
• Údržba školní zahrady (4 organizované brigády) 
• Snídaně s DofE (13 benefičních snídaní připravených našimi dobrovolníky) 

Studenty zapojené do DofE celoročně povzbuzuje a vzdělává tým našich proškolených 
vedoucích: Mgr. Stanislav Hocko (koordinátor DofE na škole), Mgr. Marek Jasa, 
Mgr. František Paulus, Mgr. Milan Hrabal, Mgr. Nikola Hendrichová a RNDr. Štěpánka 
Dlouhá. 
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Bronzová expedice na Kokořínsko 

 
Nácvičná expedice v Českém Švýcarsku 

 

 

 

 

Přespávačka na školní zahradě 
 

Kurz zdravotnické první pomoci  

 

 

 

 

Slavnostní bronzová ceremonie 
 

Cestovatelský večer  

 

 

 

 

Úklid na Den Země 
 

Brigády na školní zahradě  
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Volnočasové aktivity za školní rok 2022/2023 v číslech: více než 50 pravidelných aktivit 
s účastníky stráveno 2533 hodin, 320 zapsaných účastníků ve Školním klubu a 199 účastníků 
ve Středisku volného času. 

Další informace o Akademii příslibu naleznete na www stránkách akademie.bgv.cz, kde je 
kompletní nabídka našich aktivit. 
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Prima – třídní učitelka Mgr. Klára Mágrová 

První rok studia se nesl ve znamení vzájemného poznávání a snaze sladit nezměrnou 
energii sportovně zdatné třídy s požadavky studia na víceletém gymnáziu. Třídní kolektiv tvořilo 
na počátku osmnáct chlapců a šestnáct dívek. Během školního roku odešel jeden chlapec a dvě 
dívky na jiné školy z důvodu stěhování či přestupu do sportovní třídy.  

V září jsme se vydali aklimatizační pobyt do Krásné Pole v Chřibské. Tři dny jsme strávili 
výlety, sportem a připravenými aktivitami, které nám umožnily vzájemně se poznat.  

Po skončení zimního a letního klasifikačního týdne jsme dvakrát strávili noc ve školní 
budově. Cíl nezamhouřit během noci oči většina primánů splnila. Dívky si přespávání doplnily 
o vyprávění příběhů a přehrávání hrůzostrašných scének.  

Většina třídy se během adventu zapojila do třídní výzvy, při níž se po celý prosinec každý 
den plnily různorodé úkoly. V prosinci jsme ve třídě uspořádali dobrovolnou sbírku, díky níž 
jsme pořídili Skutečný dárek (veselá koza a hejno kuřat) v charitativním obchodu organizace 
Člověk v tísni. V dubnu jsme si vyzkoušeli úklidovou akci poblíž Starého nádraží ve Varnsdorfu.  

Po celý rok několik nadšených primánů psalo a připravovalo třídní Prima noviny. 
Vycházely jednou za čtrnáct dnů.   

Červnový třídní výlet nás po společné přípravě zavedl do Urban Jump Arény v Liberci a 
plaveckého bazénu ve Varnsdorfu. Rodiče jsme přizvali na neformální posezení na školní 
zahradě. Zatímco primáni se věnovali sportu, rodiče se vzájemně seznamovali a současně 
donesli něco dobrého na zub.  

Opakovaně jsme ve třídě probírali školní řád a dodržování zásad slušného chování. 
Většina žáků zakončila první rok studia s výborným prospěchem.  

 

 

 

Aklimatizační pobyt v Krásném Poli v Chřibské 
 

Vánoční jarmark 2023 

 

 

 
Výstava návrhů sportovní obuvi 

 
Den sv. Patrika 
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Sekunda A – třídní učitelka Mgr. Milena Hedvíková 

Kolektiv tercie A se v novém školním roce postupně stabilizoval. Nová studentka, Sofie 
Goldbergová, která se již v minulém školním roce náslechovou formou zapojovala do 
vyučování, se do třídního kolektivu rychle začlenila. K určitému zklidnění atmosféry přispěl v 
pololetí přestup jednoho žáka na sportovní školu. Třída má ale i tak velký sportovní potenciál. 
Mnozí žáci se sportu věnují na vysoké úrovni i ve svém volném čase (Tereza Bučková se stala 
mistryní ČR ve volejbale, Jáchym Hocko trénuje hokej v Děčíně). Co do účasti na školních 
sportovních akcích vedou atletika, fotbal, florbal, přehazovaná, basketbal a badminton. 
V rámci soutěže Odznaku všestrannosti olympijských vítězů se třídní sestava probojovala až do 
republikového finále. V lednu se většina třídy zúčastnila lyžařského kurzu, kde všechny trochu 
potrápilo počasí, ale výprava neklesala na mysli. Temperament do nepohody třída projevila i 
během akce Ukliďme Česko, kdy studenti v náročných povětrnostních podmínkách vyklízeli 
břehy říčky Chřibská Kamenice. Třída má dobré výsledky také v jazykových, přírodovědných a 
uměleckých disciplínách. Lze zmínit třídní účast na olympiádách v angličtině, němčině, biologii 
a zeměpisu. Několik žáků zaujala činnost v DofE. Chodí na pravidelné schůzky a těší se na 
expedice. Z vydařených třídních akcí lze zmínit také ještě závěrečný výlet do Prahy na výstavy 
Steel Figures a Lumia (interaktivní expozice audiovizuálního umění) spojený s procházkou 
Prahy, kde nás, tentokrát před nepřekonatelným vedrem, zachránil chrám sv. Mikuláše na Malé 
Straně. 

 

 

 

 
Praha- Lumia 

 
Praha- Lumia 

 

 

 
Praha- Steel Figures 

 
Praha- Steel Figures 
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Sekunda B – třídní učitelka Mgr. Nikola Hendrichová 

Tento rok třída sekunda B pokračovala na své společné cestě na naší škole.  
Po prvním roce, kdy jsme řešili drobné třídní konflikty a utužovali třídní kolektiv, třída 

společně fungovala velmi dobře. Spolupracovali na třídních záležitostech, trávili spolu čas o 
přestávkách a celkově třídní atmosféra působila velmi pozitivně. K tomu také přispěly 
pravidelné třídnické hodiny, na kterých jsme měli možnost dále pracovat na dobrých vztazích 
ve třídě a řešit drobné nesrovnalosti, pokud nějaké nastaly. Dalšími společnými aktivitami byl 
vánoční jarmark, vánoční besídka, táborák na školní zahradě s přespáním ve škole a školní 
výlet s přespáním v Kyjově. V lednu se také třída zúčastnila zimního kurzu v Krkonoších. 
Ačkoli jsme nemohli celý týden lyžovat kvůli sněhovým podmínkám, pobyt se vyvedl a žáci byli 
velmi spokojení.  

Prospěchově se třída jako celek mírně zhoršila oproti předešlému školnímu roku. 
Kritické jsou zejména některé předměty jako matematika, zeměpis, chemie a německý jazyk. 
Byli zde ale také žáci, kteří svůj prospěch mírně zlepšili. Někteří žáci reprezentovali školu na 
soutěžích a olympiádách, kde byli i úspěšní. Jsou jimi například Rostislav Synek v matematice 
nebo Adéla Dlouhá v německém jazyce.  

S kázní třída neměla žádné závažné problémy. Drobné prohřešky se řešili individuálně 
prostřednictvím domluvy, poznámek a úpravy zasedacího pořádku.  

Školní rok 2022/2023 byl pro třídu velmi povedeným školním rokem, a tak se můžeme 
těšit, co nám přinesou další (k)roky na naší společné cestě.  

 

 

 

 
Vánoční besídka 

 
Zimní kurz 

 

 

 
Přespávání ve škole 

 
Školní výlet 
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Tercie – třídní učitel Mgr. Milan Hrabal 

Školní rok proběhl v nevyváženém tempu, kde klidné až laxní dny vystřídaly ty překotné 
až hektické. Přesně se v něm zrcadlila duše pubertálních terciánů. 

Atmosféra ve třídě byla zpravidla přátelská a většině učitelů se ve třídě učilo na 
chvalitebnou. Částečně tomu dopomohly třídnické hodiny, kde byl čas problematické záležitosti 
diskutovat a tím předcházet případným problémům. Klidu o přestávkách velmi pomohlo, že se 
skoro třetina třídy pravidelně oddávala fotbalovým hrátkám na školním hřišti, za což patří 
tělocvikářům, kteří to umožnili velké díky.  

Kázeňsky si třída vedla také obstojně až na několik výjimek, jejichž vrcholem byla dvojka 
z chování pro F. Svobodu. 

Prospěch třídy se v průběhu roku mírně zlepšil, ze čtyř dětí se samými jedničkami a 
čtrnácti vyznamenanými v prvním pololetí na šest „jedničkářů“ a třináct vyznamenaných ve 
druhém. Další úspěchy třídy na poli soutěžním zaznamenaly naše atletky G. Čepeláková, V. 
Krausová a A. Kroupová. Do okresního kola olympiád se probojovala pouze N. Jurajdová (AJ). 

Z akcí třídy nejvíce vyčníval školní výlet. Byl sice jednodenní, ale zato intenzivní. Vlakem 
jsme dojeli do Malé Skály, odtud na kánoích do Dolánek a na koloběžkách zpět do Malé Skály. 

Pevně doufám, že se nám na pevných základech z tercie podaří zvládnout i další školní 
rok úspěšně. 

 

 

 
Školní výlet - instruktáž před naloděním 

 
3kolní výlet - plavba 

 

 

 
Školní výlet – na koloběžkách do Malé Skály 

 
Školní výlet - finále 
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Kvarta – třídní učitelka Mgr. Jana Paulusová 

Tento školní rok byl provázen ukončením povinné školní docházky. Již od prvních dní 
jsme řešili, zda všichni žáci zůstanou a budou pokračovat na vyšším stupni gymnázia nebo 
přejdou na jinou střední školu. Po zralých úvahách nakonec odešlo sedm žáků. 

Během školního roku jsme spolu mimo klasické vyučování strávili plno zajímavých chvil. 
V třídnických hodinách jsme zjišťovali matematické předpoklady, vztahy ve třídě pomocí 
speciálních dotazníků či názory a postřehy ohledně poškozování. Během jarmarku jsem zjistila, 
jaký posun většina žáků udělala v samostatnosti. V březnu třída kvůli covidu opožděně vyrazila 
na lyžařský kurz. S panem zástupcem a panem ředitelem jsem žáky na otočku navštívila 
a musela jsem konstatovat, jak disciplinovaně dbali pokynů instruktorů v podání učitelů 
tělocviku a jezdili ze svahu beze strachu. Únava na nich byla znát, ale ten týden stál za to, i když 
někteří po návratu onemocněli. Na školní výlet jsme nejeli, neboť jsme navštívili seminář 
v Terezíně. Kde na mě nejvíce zapůsobil rozhovor s pamětnicí. 

 

 

 
Prohlídka Terezína 

 
Návštěva pevnosti 

 

 

 
Magdeburská kasárna 

 
Návštěva pevnosti 
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Třídní učitelka – kvinta – Mgr. Zuzana Jirchářová  

Minulý školní rok byl pro naši třídu plný změn. První a nejdůležitější změnou byl přechod 
z nižšího stupně gymnázia na vyšší. Nebylo to vždy úplně jednoduché, ale postupem času si 
všichni na nový systém, požadavky a učitele zvykli. Další velkou změnou byly nové tváře 
v třídním kolektivu. Jako každý rok odešli někteří žáci na jiné střední školy, a v naší třídě se tak 
uvolnilo pět míst. V září jsme tedy v kvintě přivítali nové studenty, kteří do kolektivu ihned 
zapadli a stali se jeho součástí. Poslední velkou a velmi očekávanou novinkou byla nová třída. 
Určitě mohu říct za sebe i všechny kvintány, že si novou učebnu moc užíváme. 

Školní rok začal pro kvintány již tradiční akcí, a to vřazováním na vyšší stupeň gymnázia. 
Stejně jako u minulých ročníků i u nás to byla zkouška soudržnosti třídního kolektivu. Vymyslet 
téma, vše secvičit, naplánovat a připravit nebylo vůbec jednoduché. Nakonec zvítězilo téma 
„Sraz BGV po 50 letech“ a myslím, že jsme si to opravdu užili. Možná za několik let na třídním 
srazu zjistíme, že se některým jejich sny opravdu vyplnily. Mezi další tradiční akce naší školy 
patří vánoční jarmark a třídní besídka. Každoročně společně zdobíme třídu, vánoční stromeček 
a zapalujeme adventní svíčky. Jsou to příjemné společně strávené chvíle. 

Na konci školního roku nás ještě čekal vodácký kurz na Vltavě, kterého se zúčastnila 
skoro celá třída. Směr Vyšší Brod jsme vyrazili v pondělí brzy ráno a už odpoledne jsme po 
základním vodáckém výcviku sjeli první úsek do kempu v Rožmberku. Další den jsme zakotvili 
v Českém Krumlově, kde jsme si užili odpočinkový den. Prohlédli jsme si krásy Krumlova a 
užili si i sportovní aktivity. Poté jsme pokračovali do Zlaté Koruny a v pátek jsme zakončili naši 
plavbu v Boršově už jako zkušení vodáci. Vodácký kurz tak skvěle zakončil celý školní rok. 

 

 

 
Vřazování na vyšší stupeň BGV 

 
Třídní besídka 

 

 

 
Vodácký kurz 

 
Slavnostní předání vysvědčení 
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Sexta – třídní učitelka Ing. Kamila Málková  

Školní rok 2022/2023 probíhal pro žáky Sexty už od začátku velmi pestře. Téměř všichni 
sextáni a sextánky se dohodli, že budou společně navštěvovat taneční kurzy a stanou se 
absolventy tanečních. Toto vše uzavřeli úspěšně před Vánocemi známým věnečkem. Následně 
na to se celá třída před Vánoci zapojila do uskutečnění Vánočního jarmarku, který je již tradicí 
naší školy. Žáci velmi ocenili nabídky a realizace zájezdu do Dánska a Švédska, exkurzi do 
Osvětimi, které pořádala naše škola v rámci výuky. 

Studenti Sexty absolvovali exkurzi na Přírodovědeckou fakultu Univerzity Karlovy 
v Praze zaměřenou na elektronovou a konfokální mikroskopii a v Hrdličkově muzeu člověka 
měli možnost sledovat cesty evoluce člověka. Společně uskutečnili červnový třídenní výlet na 
Malou Skálu se sjížděním řeky Jizery. Stejně jako v letech předchozích se studenti v tomto 
školním roce zapojovali do olympiád z českého jazyka, dějepisu, zeměpisu chemie, biologie, a 
to na úrovních školy, okresu nebo kraje. Velký úspěch měli v různých soutěžích, a to především 
v letních sportovních hrách v atletice, volejbale, florbale, ping-pongu, basketbalu. 

Většina žáků má již nezávaznou představu o tom, co by chtěli studovat po maturitě dál. 
Jejích představa jim pomáhá k motivaci studovat s velmi dobrými výsledky. 18 žáků v druhém 
pololetí ukončili ročník s vyznamenáním, z toho 4 dosáhli průměru 1,0. Mezi ty nejlepší patří 
M. Čepeláková, M. Kalivoda, Karolína Slabá. J. Judová. 

Klima třídy žáci označili za dobré a zlepšující. Právě zlepšení cítí díky všem společným 
akcím, na kterých se dokázali společně domluvit, např. jako byly taneční a výlet na Malou 
Skálu. 

 

 

 

 

Taneční kurz – věneček 
 

Praha UK Přírodovědecká fakulta  

 

 

 

 

 Sjíždění řeky Jizery 
 

Malá Skála – zřícenina Frýdštejn  
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Septima A – třídní učitel  Mgr. Jan Hedvík 

Ohlédnutí se za minulým školním rokem není vůbec jednoduché. V mnohém ohledu ve 
mně zůstávají ambivalentní vzpomínky. Když myslím na tváře mladých nadějných osobností, 
mám radost, že z nich pomalu odchází stín způsobený restrikcemi pandemické doby. Panické 
ataky a úzkosti se objevují, až na jednu výjimku, u studentů a studentek řidčeji. Pamatuji si, jak 
se mě studenti ptali na mou minulou třídu a já si uvědomil (znovu Hérakleite), že dvakrát člověk 
do téže řeky nevstoupí. Cítím v našem vztahu zvláštní blízkost i jemnou vzdálenost – oproti 
bezprostřednosti i určité divokosti jejich předchůdců. Oni se učí ode mě a já se učím od nich. 
Jejich touha poznávat drží učitele ve střehu, je uzdravující. Výjimečné propojení ve smyslu třída 
– třídní, nastává často při hodinách rétoriky. Mluvíme o tématech volených samotnými 
studenty. To, co se v třídnických hodinách povede jen občas, tady nastává přirozeně. Právě v 
těchto momentech – v situaci sdílení se – poznávám na základě jakéhosi zrcadlení skrze 
rétorické projevy hloubku osobností, jež mi byly svěřeny. Třída vykazuje vysokou míru 
kultivovanosti, je pokojná (někdy až moc). Kultivovanost a mravní vyspělost se projevují 
(nakolik mohu nazřít) i v osobním životě a mimoškolních aktivitách. V rámci třídy cítím velký 
vzájemný respekt, dokonce i k osobnostem, které se téměř neprojevují, nebo více či méně 
nestandardně. Vzájemná pomoc ve škole i v terénu na školních akcích je dojemná. Studenti, 
které doba pandemie připravila o vřazování i vodácký kurz, absolvovali sportovně-turistický 
kurz v krásném Slovinsku, vyrazili na poznávací zájezd do Kodaně a v závěru roku se jich část 
připojilo k poznávací cestě do Krakova a Osvětimi. A zpátky k té ambivalenci. V závěru roku 
jsem cítil naprostou únavu. 

 

 

 
To je vejška, chtělo by to čaj Marku… 

 
Po poctivém výstupu… 

 

 

 
Poslední zvonění – čili transformace…. 

 
Skoč, hochu skoč… 
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Septima B – třídní učitelka Mgr. Radka Holubářová 

 Třída Septima B je kompaktní, originální skupina, jejíž každý člen již má vytvořené své 
místo, postavení, roli a sociální pozici. V průběhu času se vytvořila parta kamarádů, které 
spojuje velké a pevné přátelství. Mám radost z toho, že se spolužáci respektují,  nesoupeří spolu 
a v krizových situacích dokáží velmi dobře spolupracovat. Pro maturitní ročník to považuji za 
velkou devizu. Studenti popisují klima třídy jako velmi přívětivé a stále se zlepšující. 

 

 

 
Naše třída 

 
Vřazování 

Téměř jednohlasně se septimáni shodli v hodnocení letošního školního roku. Považují ho 
za nejnáročnější z jejich dosavadního působení na gymnáziu. Příčinou je  ročníková práce, 
která je podmínkou pro ukončení ročníku. Období určené pro její vypracování a odevzdání bylo 
pro studenty velmi stresující a vypjaté. Nakonec, až na jednu výjimku, se podařilo všem 
studentům práci úspěšně dokončit a ve většině případů dosáhli velmi dobrých výsledků.  

 

 

 
Osvětim, Krakov, Wielliczka 

 
Krakov 

Studenti vyjádřili velkou vděčnost za možnost účastnit se mnoha akcí, které škola 
organizuje. Přinesly jim významné zkušenosti a nezapomenutelné zážitky. Obzvláště zmínili 
turistický kurz ve Slovinsku, zájezd do Dánska a Švédska, Jarmark, exkurzi v Osvětimi, 
projektové dny, poslední zvonění oktavánů a mimoškolní akce se třídou. Jako pozitivní momenty 
hodnotili motivační dny na různá témata, které se organizují v průběhu školního roku.  

Třída se často zapojovala do organizace různých akcí. Zajišťovala okresní kolo v SOV, 
Den dětí na ZŠ Bratislavská, Sportovní hry mládeže a Den kostelů. Vždy byli velmi chváleni 
organizátory těchto akcí a byl na ně naprostý spoleh. 
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  Studenti se zúčastnili několika školních kol olympiád (Z, NJ a ČJ). Zuzka Benešová po 
vítězství v okresním kole olympiády v ČJ získala krásné sedmé místo v kole krajském. Terka 
Křížová obsadila třetí místo v okresním kole olympiády v NJ. 

Vnitřní motivace studentů ohledně dobrého prospěchu je výrazná. Dosvědčuje to 15 
studentů, kteří dosáhli na konci školního roku prospěchu s vyznamenáním, z toho 4 studenti s 
průměrem 1,0. Je to Borek Bartl, Zuzka Benešová, Michaela Čapičíková a Kristýna Křížová. 
Ve třídě stále probíhá vzájemná pomoc a podpora při zvládání učiva. 

Mnoho studentů reprezentuje školu ve školních soutěžích a jsou oporou školního týmu. 
Zapojili se do florbalové soutěže a Letních sportovních her mládeže. Mnozí studenti jsou velmi 
aktivní v zájmové činnosti mimo školu. Terka Křížová a Zanny Phan letos absolvovaly ZUŠ v 
oboru zpěv 

 

 

 
Den dětí 

 
Buřtování 

 

 

 

 
Dušičkový večírek 

 
Slovinsko 
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Oktáva – třídní učitel Mgr. Stanislav Hocko 

Školní rok 2022/23 můžeme i v rámci maturitní třídy hodnotit velmi pozitivně.  Důvodem 
jsou především úspěšně zvládnuté maturitní zkoušky u všech žáků oktávy nástupního ročníku 
2015. Všichni žáci uspěli  u písemné i ústní části maturity a zvládli tzv. zkoušku z dospělosti. 
Pravdou je, že to nebyla mnohdy cesta jednoduchá. Teď už pro většinu čeká studium na vysoké 
škole po celé ČR. Oktáva žila samozřejmě hlavně studiem a přípravou na maturitu. Ale značnou 
energii věnovala také stužkovacímu večírku, poslednímu zvonění a přípravě a nácviku 
maturitního plesu. Žáci se také zúčastnili několika školních kol olympiád a reprezentovali školu 
ve sportovních soutěžích.  Nejúspěšnější byli Kateřina Brzáková , Tomáš Friese, David Kolka 
a Adam Pešek. Velmi příjemným a i dojemným momentem bylo samotné slavnostní předávání 
maturitních a závěrečných vysvědčení v aule školy za přítomnosti rodin žáků a většiny učitelů. 

     Stěžejní momenty OKTÁVY školního roku 2022 - 2023: 

● stužkovací večírek v sále restaurace Střelnice 

● intenzivní nacvičování a přípravy na maturitní ples 

● přihlášení na jarní termín státních maturitních zkoušek  

● poslední Vánoční jarmark v roli žáků školy     

● maturitní ples 20. 1. 2023 v sále restaurace Lidová zahrada 

● 3. - 4. 4. 2023 písemné maturitní zkoušky z jazyků 

● 28. 4. 2023 poslední zvonění  

● 2. - 5. 5. 2023 maturitní didaktické testy 

● 16. - 22. 5. 2023 ústní část maturitní zkoušky 

● 25. 5. 2023 slavnostní předávání maturitního vysvědčení v aule školy           

 

 

 

Maturitní	zkoušky	-	písemné 
 

Maturitní	zkoušky	-	ústní 
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Poslední	zvonění 
 

Předávání	maturitního	vysvědčení 

 
Předsedkyně předmětové komise – předmět český jazyk a literatura – Mgr. Zuzana Jirchářová 

Minulý školní rok byl pro naše žáky úspěšný jak z hlediska studijních výsledků, tak i co se 
týče umístění v Okresním kole olympiády z českého jazyka a v literárních soutěžích. V prosinci 
proběhlo školní kolo olympiády a do okresního kola postoupily z obou kategorií dvě žákyně. V 
okresním kole se umístily následovně: I. kategorie – A. Šrajerová (kvarta) 8. – 9. místo, E. 
Klimešová (kvarta) 14. – 16. místo; II. kategorie – Z. Benešová (septima A) 1. místo, T. 
Tomašová (sexta) 4. – 5. místo. Zuzana Benešová se umístila v krajském kole na skvělém 7. 
místě.  

Již rok funguje na školních webových stránkách Studentský blog. Je to prostor pro články 
a literární práce našich žáků. V loňském roce jsme zde také publikovali noviny, které vydávali 
naši nejmladší žáci z primy. Hlavní organizátorkou byla Barbora Hrozová. Noviny plné 
zajímavostí ze života primánů, ale také soutěží a zábavy dělaly celý rok radost učitelům i žákům. 
Svoje noviny vytvořili v rámci hodin českého jazyka i žáci nejvyššího ročníku, tedy oktávy. 

 

 

 
Okresní kolo olympiády 

 
Prima noviny a časopis Vřískot 
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Již každoročně se naši žáci účastní soutěže Památníku Terezín ve výtvarné i literární 
kategorii. Letošní literární téma znělo „Svět chce být klamán?“ a své práce do soutěže zaslalo 
několik studentů kvarty, kvinty a sexty. V literární sekci uspěla Silvie Hamplová ze sexty, která 
se umístila na 2. místě s prací „Dvě cesty“.  Celkem porota vybírala ze 78 prací. Slavnostní 
vyhlášení a předání cen proběhlo v kinosále Muzea ghetta v Terezíně. 

 

 

 
Literární a výtvarná soutěž Památníku Terezín 

 
Silvie Hamplová 

Dramaťák BGV reprezentoval školu a celou Litoměřickou diecézi na Celostátní přehlídce 
umělecké zájmové činnosti církevních škol v Odrách. Program byl velmi bohatý, nechybělo 
samozřejmě divadlo ani recitace a Tomáš Friese z oktávy okouzlil live vocal looping 
vystoupením. Celé vystoupení se velmi povedlo, důkazem je získání pěti ocenění od odborné 
poroty, z nichž dvě za recitaci pro Martina Šumu a Viktorii Jelínkovou (septima A) byla hodnoty 
nejvyšší. Úžasné představení Dramaťáku s názvem „Gymnazisté na prknech, která znamenají 
svět“ měli možnost zhlédnout žáci i učitelé v květnu v Městském divadle ve Varnsdorfu. Byl to 
pro všechny skvělý zážitek. 

 

 

 

 
Dramaťák Odry 

 
Dramaťák Odry 

Každý rok vybíráme pro naše žáky divadelní představení z nabídky Městského divadla ve 
Varnsdorfu. V letošním roce to bylo představení Střihoruký Edward. Divadelní adaptaci podle 
stejnojmenného filmu zpracovalo Divadlo Lampion Kladno. Jednalo se o povedené zpracování 
plné akce, zábavy, krásných scén, kostýmů i emotivní hudby. Představení se líbilo žákům i 
vyučujícím a splnilo naše očekávání. 
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Představení Střihoruký Edward 

 
Představení Střihoruký Edward 

S tématy z předmětu český jazyk a literatura se naši žáci setkávají i během různých akcí 
v průběhu školního roku. Po absolvování Vzdělávacího semináře v Terezíně vznikají literární 
práce s názvem „Příběhy z Terezína“, řada studentů se zúčastnila exkurzí do Dánska, Osvětimi 
a Krakova. Neustále se rozšiřuje nabídka titulů v naší školní knihovně, která nabízí bezplatné 
zapůjčení knih.  
 
Předsedkyně předmětové komise – předmět dějepis – Mgr. Klára Mágrová 

Předmětová komise má dvě stálé členky: Mgr. Klára Mágrová a Mgr. Jana Petrová. 
Výuka dějepisu probíhá od primy po septimu s dvouhodinovou dotací, v oktávě je k dispozici 
jedna hodina. Výuka je doplňována lekcemi badatelského dějepisu. Na 2. stupni pokračovala 
postupná výměna stávajících učebnic za sadu z nakladatelství Fraus.  

Konal se maturitní seminář z dějepisu. Úspěšně odmaturovalo všech jedenáct studentů 
přihlášených k maturitní zkoušce. Žáci a studenti se během školního roku 2022/2023 aktivně 
zapojili do soutěží (olympiáda z dějepisu – školní a okresní kolo). Studenti se zapojili do 
projektových dnů „Socialismus kolem nás“ a „Domácí mazlíčci“.  

V rámci Akademie příslibu probíhala po celý školní rok příležitostná setkání kroužku 
regionální historie. Vypravili jsme se do pražského Karolina na výstavu „Kouzlo objevování: 
Od hieroglyfů k Tutanchamonovi“. V Lužických horách jsme si vyzkoušeli práci s detektorem 
kovů. Navštívili jsme stálou expozici Severočeského muzea v Liberci a v Oblastním muzeu 
výstavu „Naděje, zklamání a strach. Život na Děčínsku v letech 1938-1946“. 

Proběhla čtyřdenní odborná exkurze do Dánska (12. 4. až 15. 4. 2023). Někteří 
z účastníků využili nabídky a vedle Kodaně navštívili rovněž švédské přístavní město Malmö. 

Žákyně od sekundy po sextu provázely veřejnost o Noci kostelů 2023 během 
komentovaných prohlídek v tzv. červeného kostela (2. 6. 2023). Premiérově se studenti 
gymnázia zapojili do programu Muzejní noci 2023 v Muzeu Rumburk (19. 5. 2023). Měli na 
starost komentované prohlídky stálé expozice a zajištění výtvarných dílem pro děti.  

Pokračovalo promítání dokumentárního filmu „Hranice“ (2022), na jehož natočení se 
podíleli studenti gymnázia. Film se představil v Krásné Lípě a dvakrát v Rumburku.  
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Projektový den Socialismus kolem nás 

 
Prezentace projektového dne 

 

 

 
Severočeské muzeum v Liberci 

 
Na Národní třídě v Praze 

 
Předseda předmětové komise – předmět anglický jazyk – Mgr. Marek Jasa 

Pokud bych měl za náš tým jedním slovem charakterizovat uplynulý školní rok, bez váhání bych 
použil slovo hektický. Protože mnozí z nás jsou aktivně činní v různých programech a aktivitách 
školy, podílejí se na jejich organizaci a administraci, chtě nechtě se nevyhnou absencím ve 
výuce a zbylí členové jsou nuceni v těchto chvílích převzít otěže výuky v jejich skupinách, aby 
nebyla snižována její kvalita a úroveň. Je však nutno říci, že ve výsledku je nezbytné školu 
neformálním stylem výuky, jejíž jsou tyto akce součástí, obohacovat, a že žáci z nich jen a jen 
profitují. Pomyslné poklepání na rameno a velký dík si tedy zaslouží obě zmíněné skupiny, neboť 
ani bez jedné by fungování naší školy v její nejlepší verzi, jak ji zná veřejnost, nebylo možné. 
Konkrétně se sluší zmínit Janu Pohludkovou za přípravu a organizaci akcí Valentine’s mail a 
Saint Patrick’s day, dále Nikolu Hendrichovou za koordinaci korespondence s mladou africkou 
studentkou v rámci Adopce na dálku, Marka Jasu a Milana Hrabala za koordinaci spolupráce 
s jazykovou školou Lingua Rumburk, která zajišťuje FCE zkoušky, Marka Jasu, Nikolu 
Hendrichovou a Milana Hrabala za celoroční vedení žáků v programu DOFE. Všichni si pak 
zaslouží poděkování a uznání za organizaci školního kola olympiády, a v neposlední řadě za 
přípravu žáků na zkoušky FCE a maturity, kde pravidelně dosahují nadstandartních výsledků. 
Následující řádky mapují vybrané aktivity a akce, které se nám podařilo v uplynulém školním 
roce s úspěchem realizovat. 

Na den sv. Valentýna, 14. února, jsme i v letošním roce rozdávali Valentýnskou poštu. Obálek 
a dárečků se sešlo opravdu hodně a určitě přinesly spoustu radosti a možná i nějaké to 
překvapení. 
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Tým Valentine’s Mail 

 
Pošťačky ze septim v akci 

V pondělí 6. března se konalo okresní kolo olympiády z anglického jazyka. Abychom 
mohli nominovat reprezentanty našeho gymnázia, probíhalo v druhé polovině února školní 
kolo. Mnoho žáků ze všech tříd (kromě maturitního ročníku) bojovalo o umístění, a to ve třech 
kategoriích: I. B (prima, sekunda), II. B (tercie, kvarta) a III. B (kvinta, sexta, septima). Do 
Děčína nás poté jeli reprezentovat ti, kteří se umístili na prvních dvou místech. Jsme rádi, že 
jsme mohli pogratulovat (náhradnici) Tereze Horčičkové za 3. místo. V ostatních kategoriích 
se bohužel nikdo neumístil, konkurence byla příliš silná.  

 

 

 
Tereza Horčičková (uprostřed) nakonec získala 

na okrese 3. místo  
Předávání diplomů vítězům školního kola 

 
V pátek 17. března jsme si připomněli irský svátek – den sv. Patrika, kterému vévodí 

zelená barva. Pokusili jsme se obléct do něčeho zeleného nebo si alespoň vzít nějaký zelený 
doplněk. Nakonec se ukázalo, že zelená může být i skvělým spouštěčem dobré nálady. 
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50 odstínů zelené 

 
Svatý Patrick by měl radost 

Program DofE, Cena vévody z Edinburghu, nejen svým názvem a původem úzce souvisí 
s naší anglickou komisí, protože polovinu současného realizačního týmu tvoří právě 
angličtináři, jmenovitě Marek Jasa, Nikola Hendrichová a Milan Hrabal. Uplynulý rok se 
akcemi jen hemžil. Vše začalo předáváním bronzových cen v prvním adventním týdnu, nedlouho 
poté následoval v únoru cestovatelský večer. 

 

 

 

 
Předávání bronzových odznaků DofE 

 
Cestovatelský večer 

V rámci dobrovolnictví v DofE žačky Agáta Warlop a Adéla Fürstová z kvarty formou 
provozování „školního snídaňového bufetu“ získaly finanční prostředky na podporu požárem 
stiženého Českého Švýcarska a kočičího útulku. Jarní akce pak vyvrcholily v podobě 
bronzových a stříbrných expedic na Kokořínsku a v Bílých Karpatech v měsíci květnu a červnu. 

 

 

 
Sbírka formou školního bufetu 

 
Expedice Kokořínsko 
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I ve školním roce 2022/ 2023 pokračovalo naše gymnázium ve spolupráci s jazykovou 
školou Lingua Rumburk Mgr. Markéty Peroutkové a Mgr. Romana Kroutila, která našim žákům 
skrze instituci AP ELEC zprostředkovává možnost složit jazykové zkoušky Cambridge jako jsou 
KET (A2), PET (B1) a FCE (B2). Šanci udělat si vedle maturity prestižní zkoušku z angličtiny 
a získat certifikát, který uznávají školy a zaměstnavatelé nejen v ČR nýbrž i v zahraničí, využili 
tentokrát dva studenti ze septim, Anička Michalíčková a Dominik Sieber. Dosažením výsledku 
nad 80 % se Dominikovi podařilo získat certifikát FCE s uznanou úrovní C1, která je běžně 
spojována s o stupeň vyšší zkouškou CAE. 

Závěrem nelze opomenout letošní úspěchy našich studentů u maturit z anglického jazyka. 
Své místo ve výčtu úspěchů ve školním roce 2022/23 si maturanti vysloužili brilantními výkony 
v písemném i ústním projevu, kdy výsledky didaktických testů oscilovaly mezi 80 až 100 %, což 
v klasickém známkování představuje výborné, nejhůř chvalitebné, stejně si vedli i v profilové 
části jak ve slohu, tak v ústním projevu.  

 

 

 
Předávání certifikátů FCE 

 
I letos se podařilo získat úroveň C1 

Předsedkyně předmětové komise – předmět německý jazyk – Mgr. Martina Janáková  

Výuka německého jazyka patří na škole k významným prioritám. Žáci jsou vyučováni ve 
skupinách do maximálně 15 žáků, což umožňuje velmi kvalitní výuku. V současné době je škola 
dostatečně a smysluplně vybavena nutnými pomůckami pro kvalitní výuku (CD přehrávače, 
notebooky, dataprojektory, slovníky, výukové PC programy, příručky a odborná literatura pro 
žáky i učitele, mapy). V rámci kabinetu NJ funguje malá cizojazyčná knihovna jednoduché 
beletrie v úpravě úrovní A1, A2 a B1. 

Výuka německého jazyka byla doplněna praktickými aktivitami spojenými s poznáváním 
německy mluvících zemí a setkáváním s rodilými mluvčími. Probíhal projekt Sasko – náš soused 
(exkurze a praktická cvičení v nejbližších sousedních obcích a městech), návštěva žáků septimy 
na alternativní škole v Ebersbachu, mezinárodní česko-německé setkání škol v Praze, znovu byl 
navázán kontakt s Lužickosrbským gymnáziem v Budyšíně. Pro aktivnější a motivační výuku 
jazyka byla často využívána netradiční výuková prostředí, která škola nabízí (školní klub, 
venkovní učebna, školní zahrada). 

Žáci školy byli rovněž úspěšní v okresním kole olympiády v německém jazyce (2. a 3. 
místo v kategorii IB, 2. místo v kategorii IIB a 3. místo v kategorii IIIA), jedna žákyně septimy 
získala mezinárodní certifikát ÖSD úrovně B2, další žáci absolvovali besedu k možnosti 
přípravy na certifikační zkoušky v podzimním termínu. K maturitní zkoušce se přihlásili 3 žáci 
– všichni ji úspěšně složili. 
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Projekt Sachsen – unser Nachbar 

 
Alternativní škola Ebersbach 

 

 

 
Vánoční hodina konverzace 

 
Němčina s pohybem na školní zahradě 

Předsedkyně předmětové komise – předmět francouzský jazyk – Žaneta Škáchová 

V letošním školním roce byly časové a tematické plány splněny v souladu se ŠVP. Při 
výuce se používají učebnice Le français entre nous plus 3, a to na nižším stupni (G4), na vyšším 
stupni učebnice Nouveau Quartier Libre 1 a 2 (G5, G6) a učebnice On y va! (G7, G8). I letos 
byla nabídnuta výuka francouzštiny v G5 místo němčiny.  
 
Ukázky učebnic používaných při výuce: 

 

 

 
Učebnice pro třídy G5 a G6 

 
Učebnice pro třídy G4, G7 a G8 

V letošním školním roce proběhly v rámci výuky několik mini-projektů, a to přímo ve 
vyučovacích hodinách. Žáci tvořili koláže, plakáty, tvořili obrázkové slovníky, prezentovali 
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svou školu, svůj region i některé historické osobnosti. Natočili videa o svém městě, kde bydlí a 
sami k němu namluvili text. Videa prezentovali ve třídě v rámci předmětu konverzace Fj. 
 
Ukázky některých prací: 

 

 

 
Obrázkový slovník 

 
Slepá mapa Francie 

 

 

 
Oblíbený zpěvák 

 
Plánek bytu 

Od druhého pololetí začal s naší školou spolupracovat rodilý mluvčí, pan Rodolph Meidinger. 
Tento lektor má dlouholetou zkušenost s výukou francouzštiny pro cizince a na naší škole 
doplňoval výuku ve třídách G7 AB a G8. 

 

 

 
Výuka s lektorem ve třídě G7 AB 

 
Výuka s lektorem ve třídě G8 
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Z důvodu malého počtu zájemců neprobíhala letos výuka francouzského jazyka ve třídách G1, 
G2 a G3. 
V letošním školním roce maturovali tři studenti z francouzštiny, a to úspěšně. 
 
Předseda předmětové komise – předmět základy společenských věd a občanské výchovy  

Mgr. Jan Hedvík 

Věci jsou dál, než jsme mysleli, zaznívá v Tolkienově Pánu prstenů. Myslím, že vnímaví a 
hloubaví lidé současnosti by, byť ne vždy ze stejných důvodů, s tímto výrokem souhlasili. ZSV 
(OV) se dostalo do situace, kdy na jednu stranu musí studentům předat pevnou osu (a základy 
společenskovědních oborů) a na druhou napomoci reflektovat nejednoduchou politickou a 
společenskou situaci. I zde platí, že výuka musí být spíše doprovázením k poznání a pomocí, jak 
co nejvíce pochopit procesy současnosti. Jsem přesvědčen, že jsme se k tomuto cíli významně 
přiblížili. V době jakéhosi bábelu – zmatení a korektních schematizací – je snaha o jasné 
vymezení problematik zásadní. Logo diverzita, změna významu slov a vágnost ve vyjadřování 
znemožňují myšlení i komunikaci. Je vhodné usilovat o vyvážené pohledy umožňující studentům 
svobodné promýšlení. Cílem výuky ZSV (OV), FIL není pasivní internalizace informací, ale 
spíše uchopení smyslu, podstat. Studenti by měli být schopni pracovat v kontextu, mezioborově. 
Plodnou se ukazuje provázanost ZSV a FIL s RET. Slovo je spjaté s myšlením. Nutnost 
formulovat buď studenty usvědčuje z neznalosti, nebo napomáhá zdravé sebejistotě. Ten, kdo 
je schopen formulovat své myšlenky pro sebe i pro druhé, může říct, že se k zvládnutí dané 
problematiky přinejmenším významně přiblížil.  Zároveň jsou studenti nuceni argumentovat. 
Musí být ochotni vydat své názory k verifikaci těm druhým. To vše vede k zesílení vnitřní síly. 
František Koukolík říkával, že se „užvaníme“ k smrti. Něco na tom je. O to cennější se jeví 
schopnost sumarizace. Schopnost zachytit hlavní myšlenky z mnoha psaných i řečených slov 
oceňuje čím dál více vracejících se absolventů. 

 

 

 
Vzhůru k projektům… 

 
Věci jsou dál, než jsme si mysleli… 
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V Morii… 

 
Naplnil se čas… 

Předsedkyně předmětové komise – předmět latina – Mgr. Klára Mágrová 

Od školního roku 2022/2023 došlo ke změně učitele latiny, výuku v šestém a sedmém 
ročníku převzala Mgr. Klára Mágrová. Předmětová komise má jednoho stálého člena. 

V sextě podle ŠVP probíhala výuka jednou týdně po jedné hodině. V sextě byla latina 
povinná, výuky se účastnila celá třída, tj. 33 studentů. V septimě výuka probíhala jednou týdně 
po dvou hodinách, jedná se o předmět volitelný. V septimě A se na latinu přihlásilo 20 studentů 
a v septimě B 17 studentů.  

V septimě A a septimě B byla v září 2022 zjištěna minimální znalost slovní zásoby a 
gramatiky, studenti neznali latinskou výslovnost, nebyla jim známa základní pravidla pro 
překlady. Z toho důvodu se učivo probíralo znovu od počátku.  

Ve skladu učebnic byla nalezena pouze část učebnic (Latina pro střední školy, především 
gymnázia. I. část. Fortuna, Praha 2014), ostatní byly rozpůjčovány v cca letech 2018, 2019 a 
2020. 

Studenti pracovali se stávající učebnicí. Příležitostně se využívala práce s videem a 
latinskými písněmi. Slovní zásoba se procvičovala formou krátkých písemek a testů v Quizziz. 
Ve skupinách se zpracovávaly římské reálie. Seznámili jsme se s vybranými římskými a řeckými 
literáty či dramatiky. Ve výuce se opakovaně využívalo tabletů. Výstupy všech tříd se 
představovaly na nástěnce u učebny Ze/Dě. 

V únoru 2023 se na gymnáziu uskutečnilo školní kolo soutěže v latinském jazyce 
Certamen latinum. Soutěž připravil Ústav řeckých a latinských studií Filozofické fakulty 
Univerzity Karlovy. 

V červnu 2023 se septima A a septima B zúčastnily odborné exkurze, při níž jsme 
v Rumburku vyhledávali latinské nápisy. Seznámili se s jejich překladem a okolnostmi vzniku.   

  

 

 

 
Breakingnews - Komenského Schola ludus 

 
Latinská rčení 
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Komiks Quis maxime timet? 
 

Exkurze za latinskými nápisy v Rumburku 

Předseda předmětové komise – předmět zeměpis – Ing. Bc. Kamil Bujárek 

Výuka zeměpisu probíhala ve školním roce 2022/2023 v souladu se ŠVP (od 1. 9. 2022). 
Na vyšším stupni gymnázia (kvinta, sexta, septima) byl zeměpis vyučován dvě hodiny týdně, 
v oktávě jednu hodinu týdně. Na nižším stupni pak po dvou hodinách týdně. Tento rok byl 
otevřen volitelný zeměpisný seminář vedený p. uč. Zelinkou a úspěšných maturantů bylo 6. 
V rámci výuky zeměpisu se žáci našeho gymnázia ve školním roce 2022/2023 zúčastnili 
vzdělávacího projektu „Svět kolem nás“; tentokrát na téma „Čína – říše za velkou zdí“.    

 

 

 
U liberecké ZOO 

 
Účastníci zájezdu!"#$ 

Jako každoročně proběhlo školní kolo zeměpisné olympiády, odkud se do Děčína na kolo 
okresní kvalifikovalo 12 nejúspěšnějších řešitelů. Ani v okresním kole jsme se neztratili – 
například Magdalena Nagelová (z kvinty!!!) byla třetí a jen těsně nepostoupila.  

V rámci projektové výuky jsme se „Toulali Libercem“. Vedl ho p. uč. Bujárek. První dva 
dny proběhly dle plánu, třetí byl z důvodu stávky na německé železnici nahrazen procházkou 
po Varnsdorfu a zeměpisnými hrami v budově gymnázia. 
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Puzzle Evropy 

 
Příprava na prezentaci 

Předsedkyně předmětové komise – předmět matematika – Mgr. Vladislava Krejčová 

 I v tomto školním roce byl vyučován předmět Deskriptivní geometrie. Vyučuje se v 
septimě jako volitelný předmět s dvouhodinovou dotací. 

Pořád se daří zachovávat dostatečný počet hodin matematiky v průběhu celého studia. 
Velmi pozitivně hodnotí komise dělení žáků nižšího stupně gymnázia do skupin v rámci jedné 
hodiny týdně, což umožňuje individuálnější práci se žáky. 

V letošním roce si jako jeden z maturitních předmětu vybralo matematiku 6 žáků ve 
společné části a Tereza Píšová si ji zvolila i ke zkoušce profilové. Všichni úspěšně 
odmaturovali.   

Stejně jak v minulých letech i letos se žáci naší školy zapojili do řešení matematické 
olympiády. Žáci řešili úlohy v domácím prostředí. Po vyhodnocení všech odevzdaných úloh 
bylo vybráno 6 žáků, kteří postoupili do dalšího kola a dne 12. 4. 2022 odjeli na okresní kolo 
do Děčína.  V kategorii Z6 zastupovaly naši školu Barbora Hrozová a Klára Baráková, Z7 
Rostislav Synek, Emma Urbanová a Tereza Bučková a v nejvyšší kategorii soutěžila Natálka 
Jurajdová. Všechny kategorie (Z6, Z7, Z8) řešily 3 úlohy (každá po 6 bodech). Po dvou 
hodinách počítání a následného vyhodnocení soutěžících přišlo vyhlášení výsledků. Úspěšným 
řešitelem a vítězem v kategorii Z7 se stal Rosťa Synek. V kategorii Z8 se úspěšnou řešitelkou 
stala Natálka Jurajdová a umístila na krásném 4. místě.  O řešení MO na vyšším stupni 
gymnázia neprojevil nikdo zájem. 

V současné době je škola dostatečně a smysluplně vybavena  pomůckami pro kvalitní 
výuku (notebooky, dataprojektory, výukové PC programy, odborná literatura). 
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Okresní kolo MO 

 
Okresní kolo MO 

 

 

 
Profilová maturitní zkouška 

 
Profilová maturitní zkouška 

Předseda předmětové komise informační a výpočetní techniky – Mgr. František Paulus 

Předmětová komise má stálé tři členy: Ing. Bc. Kamil Bujárek, Ing. Bc. Jiří Jakoubek 
a Mgr. František Paulus. Výuka výpočetní techniky probíhá ve všech ročnících gymnázia 
v jednohodinové týdenní dotaci. 

V tomto školním roce byl ukončen projekt „Digitální učební pomůcky“, který nám kromě 
jiného umožnil pořídit programovatelné základní desky Micro:bit s příslušenstvím a řadu 
stavebnic, které tuto desku podporují. V příštím školním roce se budou pomůcky využívat při 
výuce „nové informatiky“ v tercii. Posílilo se pokrytí prostor školy Wi-Fi signálem – další 
přípojné body. Učitelská a žákovská síť je oddělena. Žáci mají k dispozici připojení do žákovské 
sítě pomocí kódu na zařízení. Dataprojektory a plátna jsou k dispozici ve všech kmenových 
i odborných učebnách, došlo k částečné modernizaci v rekonstruovaných učebnách. Nové 
i stávající tablety Apple iPad včetně nabíjecích skříní pro hromadné nabíjení jsou umístěny 
v učebny IVT2. Ve školním klubu je k dispozici herní konzole XBOX ONE pro naplnění volného 
času před a po vyučování. 

Na konci dubna 2023 se nám podařilo po několika měsících dokončit projekt 
pro společnost Průša Reserch v programu "Průša pro školy". Viktor Petr z kvinty a Rostislav 
Synek ze sekundy B se velkou měrou podíleli na úspěšném zvládnutí všech projektových 
podmínek a naše "Ukazovátko do třídy" nám bylo schváleno a zveřejněno a díky tomu nám 
zapůjčená 3D tiskárna přešla darem do našeho vlastnictví. V červnu 2023 jsme ještě pořídili 
příslušenství pro tiskárnu Original Prusa Enclosure + mechanický zámek a protipožární 
systém. 3D tiskárna je umístěna v učebně IVT1. 
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Micro:bit a programovatelné stavebnice 

 
3D tiskárna s příslušenstvím 

Každý vyučující má k dispozici služební notebook pro svou domácí přípravu 
na vyučování. Ve škole jsou dále k dispozici další notebooky, které učitelé mohou využít při 
výuce. Kmenové učebny a odborné učebny obsahují notebooky, které jsou připojeny 
k projektoru a jsou připraveny pro učitele k výuce. Systém Bakaláři, ve kterém jsou data žáků, 
zákonných zástupců a zaměstnanců je nadále kompletně přemístěn na cloudovém úložišti 
poskytovatele systému Bakaláři. 

Škola postupně zavádí od 1. září 2021 revidovaný RVP ICT RZV ZV (vzdělávací oblast 
Informatika). Paralelní třídy v sekundě tedy prošly „novou informatikou. Témata k profilové 
maturitní zkoušce nebyla upravena. Tento školní rok nematuroval z předmětu IVT žádný žák. 
 

Předsedkyně předmětové komise ESV – Mgr. Milena Hedvíková 

Vyučující předmětů ESV se také ve školním roce 2022/23 snažili „udržet krok“ s děním 
ve světě umění. V duchu tohoto snažení byla v minulém školním roce uspořádána exkurze 
studentů kvinty a sexty do Národní galerie v Praze. Cílem byla unikátní multimediální výstava 
obrazů a plakátů Alfonse Muchy v nadživotní velikosti v pohybu a 3D prostoru- ALPHONSE 
MUCHA e-MOTION, která plně odpovídala současným multimediálním tendencím v umění. 
Druhou částí exkurze byla návštěva stálých sbírek moderního umění ve Veletržním paláci. 
Studenti se dále v rámci vyučování zapojili do různých výtvarných soutěží a přehlídek, které 
často nabízejí ke zpracování zajímavá témata. Studentky kvarty Anna Šrajerová a Anna 
Hovorková byly velmi úspěšné ve výtvarné části soutěže Památníku Terezín. Z dalších přehlídek 
lze jmenovat Mezinárodní soutěž kresby a grafiky „Krásná jako kvítka“. Zde se do korpusu 
vystavených prací probojovala studentka primy, Zuzana Makovicová. Zajímavou možnost on-
line prezentace výtvarných prací nabídla soutěž Čímtačára, které se zúčastnilo několik žáků 
primy. Jako podnětné se ukázaly i soutěže lokálního charakteru jako např. Výtvarná soutěž ke 
Slavnostem stepí na Rané, jejímž tématem byl komiks o životě fauny a flóry v Českém 
středohoří. Hudební sekce ESV v součinnosti s AP přispěla k oživení kulturního života ve škole 
i mimo ni např. prostřednictvím předvánočního „zpívání na schodech“, vystoupení školního 
pěveckého sboru v rámci školního představení v divadle nebo předvánoční návštěvy domova 
seniorů.  
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Mucha- eMotion (kvinta, sexta) 

 
Mucha- eMotion (kvinta, sexta) 

 

 

 
Slavnost stepí na Rané (tercie) 

 
Slavnost stepí na Rané (tercie) 

Předsedkyně předmětové komise – předmět fyzika – Mgr. Jana Paulusová 

Začátek školního roku už standartním způsobem začíná aktualizací ŠVP, tvorbou 
tematických plánů, maturitních témat a také snahou přilákat k fyzice více žáků školy. Nabízíme 
účast ve fyzikální olympiádě, pomoc při studiu v rámci Akademie příslibu. 

V rámci Akademie příslibu jsme v aktivitách Klub DELTA a Fyzika na háku nabízeli 
žákům podporu při studiu. 

Dne 6. 3. 2023 byly septimánům během dvouhodinové přednášky představeny 
technologie, které hýbou světem: elektromobilita, umělá, IoT, 5G a kyberbezpečnost 
pro rozšíření představ ohledně dalšího vzdělání. 

Ve čtvrtek 23. března hodinu fyziky v tercii zpestřil pan Jaroslav Hocký z Rumburku 
(dědeček jedné žákyně dané třídy). Přinesl do hodiny ukázat dva, přes sto let staré, modely 
parních strojů. Předvádění parních strojů komentoval poutavým výkladem o jejich historii, 
a kde všude se využívaly (v průmyslu, v zemědělství, dopravě – železniční, námořní), přičemž 
využil své vlastní zkušenosti s parními stroji. 

Maturitu z fyziky si vybrala tři děvčata, která zkoušku i úspěšně zvládla. 
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Model parního stroje  Oba modely parních strojů 

 

 

 
Pan Hocký při předvádění  Model parního stroje 

 

Předsedkyně předmětové komise – předmět chemie – Ing. Kamila Málková 

Naše škola umožňuje všem žákům získat dostatečné všeobecné znalosti a dovednosti ve 
všech všeobecně vzdělávacích předmětech, a to tedy i v předmětu chemie. Chemie doprovází 
studenty na naší škole téměř celé studium. Jedním z cílů je připravit studenty z tohoto předmětu 
k maturitě a dále připravit na následně studium především na vysokých školách jako je 
všeobecného lékařství, stomatologie, studium na Vysoké škole chemicko-technologické, 
studium fyzioterapie, obor laboranti a biomedicínští technici nebo odborné zdravotní sestry. Ve 
školním roce 2022/2023 se v rámci akademie příslibu připravilo 5 studentek na maturitní 
zkoušku z chemie. Všech pět splnilo maturitní zkoušku z chemie úspěšně. 

Naše dvě studentky Oktávy se v říjnu zúčastnily dvoudenního semináře pro učitele a jejich 
žáky se zvýšeným zájmem o chemii pořádaný sekcí PřF UK v Praze. I v letošním školním roce 
probíhaly školní kola kategorie B, C, D s dalším postupem do kol vyšších. Celkem se zapojilo 
7 studentů. 
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„Zábavné pokusy nejen ve škole“ bylo téma letošních projektových dnů. Žáci měli 
možnost využít znalosti, poznatky a objevy z oblasti chemie, připravit, vyzkoušet a předvést 
pokus ostatním žákům ve škole. 

V rámci akademie příslibu žáci mohli využívat konzultace, doučování event. doplnění a 
rozšíření učiva z chemie v kroužku „Nebojte se čísel a znaků“. Současně v celém školním roce 
probíhala dobrovolná aktivita „Chemie hrou“, kde žáci pracovali v laboratoři na zajímavých 
pokusech. V ročníku Septima jeden žák (D. Vambera) vypracoval téma ročníkové práce, které 
obsahem splňovalo podmínku o zahrnutí známky do předmětu chemie. 

Členové předmětové komise projednali návrh rozvržení dvouhodinové dotace předmětu 
chemie ročníku Kvinta (1. ročník SŠ). Vzhledem maximální naplněnosti tříd by velmi pomohlo 
dělení třídy na poloviny, a to v jedné z dvouhodinové dotace. Toto dělení by velmi usnadnilo 
pravidelné uskutečnění praktické výuky. 

 

 

 
Zábavné pokusy nejen ve škole 

 
 Krajské kolo olympiády z chemie 

 

 

 
IQ LANDIA Liberec 

 
IQ LANDIA Liberec 

 
Předsedkyně předmětové komise – předmět biologie – RNDr. Štěpánka Dlouhá 

Výuka biologie studenty doprovází po celou dobu jejich studia na gymnáziu a často je 
předmětem, který si v posledním ročníku vybírají pro vykonání maturitní zkoušky. Ve školním 
roce z biologie maturovalo 20 studentů, tedy více než polovina třídy. Všichni u maturity 
prospěli a cesta některých pokračovala na prestižní univerzitní obory, jako je všeobecné 
lékařství či stomatologie. Tento úspěch přičítáme mj. pečlivé a propracované přípravě studentů 
v rámci biologického semináře tradičně otevíraného pro zájemce z oktávy. 
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Školní kolo 57. Biologické olympiády 

 
Péče o školní pozemky 

Za hlavní cíl výuky biologie na gymnáziu považujeme vytváření pozitivního vztahu mezi 
dětmi a živou i neživou přírodou a upevňování postojů vedoucích k ochraně a péči o životní 
prostředí. Snažíme se, aby naši studenti získali ucelený přehled o současných biologických 
poznatcích, zároveň podporujeme jejich kreativitu a vedeme je ke kritickému myšlení. Běžnou 
součástí výuky biologie jsou studentské projekty a prezentace, práce s elektronickými zdroji 
informací, či grafické výstupy. Hodiny biologie jsme navíc ve školním roce 2022/2023 obohatili 
o řadu netradičních prvků a aktivit realizovaných nad rámec běžné výuky: 
• pro	 tercii	 a	 septimu	 jsme	 zajistili	 kurzy	 zdravotnické	 první	 pomoci	 vedené	

profesionálními	záchranáři	v	rozsahu	dvou,	respektive	čtyř	hodin,	
• uspořádali	 jsme	 školní	 kolo	 Biologické	 olympiády	 ve	 všech	 čtyřech	 soutěžních	

kategoriích	a	vítěze	jsme	vyslali	na	okresní	a	krajská	kola,	
• se	 studenty	 sexty	 jsme	 absolvovali	 exkurzi	 na	 Přírodovědeckou	 fakultu	 Univerzity	

Karlovy	 v	Praze	 zaměřenou	na	 elektronovou	a	 konfokální	mikroskopii	 a	 v	Hrdličkově	
muzeu	člověka	jsme	s	nimi	sledovali	cesty	evoluce	člověka,	

• profesionálové	ze	Správy	NP	České	Švýcarsko	pro	naše	sekundány	připravili	přednášky	
o	kůrovcové	kalamitě	a	dopadech	změn	klimatu	na	přírodu	v	národním	parku,	

• před	hlavním	vchodem	budovy	školy	jsme	se	studenty	z	kvinty	založili	trvalkové	záhony,	
jejichž	zřízení	finančně	podpořilo	Město	Varnsdorf,	a	pečovali	jsme	o	školní	zahradu,	

• žáci	sekundy	A,	B	posbírali	desítky	kilogramů	nepořádku	během	úklidu	říčky	Chřibská	
Kamenice	při	příležitosti	oslav	Dne	Země,	

• každá	třída	absolvovala	v	průběhu	školního	roku	minimálně	dvě	laboratorní	praktika,	
• za	 hezkého	 počasí	 jsme	 se	 učili	 ve	 venkovní	 učebně,	 na	 školní	 zahradě	 či	 v	přírodě	

v	blízkém	okolí	školy.	
Výuku biologie na gymnáziu ve školním roce 2022/2023 zajišťoval tým zkušených a plně 

kvalifikovaných pedagogů, jmenovitě Mgr. Vladimír Holeček, RNDr. Štěpánka Dlouhá a 
Mgr. Lenka Foberová. Od září do června jsme byli učiteli biologie, mentory ročníkových prací 
studentů septimy, vedoucími zájmových kroužků, ale také studenty kurzů a seminářů zvyšujících 
naši kvalifikaci. Všechny tyto role jsme plnili a plníme z celého našeho (zeleného) srdce rádi! 



 50 

 

 

 
Biologická praktika 

 
Kurz zdravotnické první pomoci 

 

 

 
Úklid přírody na Den Země 

 
Arnošt (krajta) a Arnošt (náš kostlivec)   

 

Předseda předmětové komise – předmět tělesná výchova – Mgr. Stanislav Hocko 

Školní rok 2022/23 můžeme i v rámci předmětu TV hodnotit velmi pozitivně.  Důvodem nejsou 
jen sportovní úspěchy a tělovýchovné aktivity našich žáků, ale především standardní prezenční 
výuka a možnost navštěvovat školu i účastnit se mimoškolních aktivit. V rámci předmětu TV se 
neustále snažíme motivovat žáky k pohybu a udržení zdravého způsobu života. Zdravý způsob 
života a obecně budování silné imunity je zvláště v současné době prvořadým úkolem rodičů, 
učitelů, tělocvikářů… 

        Cílem TV je nejen zvyšování fyzické zdatnosti a odolnosti, ale především se snažíme 
vštípit dětem pozitivní vztah ke sportu a pohybu vůbec. Díky rozmanitému tělocvičnému 
vybavení poskytujeme širokou nabídku sportovních disciplín, her a aktivit.  Děti se proto mohou 
velmi všestranně rozvíjet, mají možnost najít své silné i slabé stránky a s těmi nadále pracovat. 
Snažíme se především ve sportovních aktivitách Akademie příslibu (AP) jít cestou tzv. 
multisportu a spontánního tělocviku, aby si mohl vybrat opravdu každý. K pozitivnímu vztahu 
k pohybu mají přispívat i ranní tělovýchovné rozcvičky a přestávky mezi hodinami. V hodinách 
TV volíme velmi často alternativy a důraz klademe na snahu a zájem naproti výkonům a drilu. 

         V rámci kroužků AP mají žáci možnost trávit čas v odpoledních a ranních hodinách v 
tělocvičně a na hřišti a věnovat se aktivitám, které si zvolí. Nabízíme tzv. multisport. Jde o výběr 
sportu dle domluvy, zájmu, počasí, počtu účastníků…  Největší zájem je o florbal, fotbal, lezení. 
Velký zájem je o cvičení na venkovním workoutovém hřišti a trávení volného času na školní 
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zahradě a ve venkovní učebně. Stihli jsme uspořádat několik přeborů školy, kde probíhaly 
nominace na soutěže a byly výborným tréninkem na reprezentaci školy. O letních prázdninách 
jsme opět nabídli možnost pravidelného sportování a setkávání dětí v areálu školy a rádi jsme 
si společně zasportovali. 

 

 

 
Venkovní posilovna a učebna 

 
Sport o prázdninách 

V oblasti reprezentace školy jsme letos byli opět úspěšní, zúčastnili jsme se všech 
tradičních soutěží pořádaných městem i dalšími organizacemi. Na začátku školního roku 
úspěšně reprezentovali školu na celostátním finále v Brně v Odznaku všestrannosti (OV) 
Gabriela Čepeláková a Karel Hottmar. Poté jsme pokračovali vítězstvím Podzimních her, které 
nabízely letos šest sportů. Účastnili jsme se například SOV (Sazka olympijský víceboj), 
atletického čtyřboje, Letních sportovních her mládeže (LSHM) a Olympiády ZŠ (OZŠ). 
Největším úspěchem je vítězství družstva (Čepaláková, Bučková, Urbanová, Kroupová, 
Eliášová, Střelková, Drančáková, Hocko, Hanzalík, Kout, Kucer, Chod, Hrabal, Urban) v 
okresním kole a 2. místo v krajském kole v Odznaku všestrannosti. Druhé místo v kraji nám 
zajistilo nominaci na celostátní finále do Brna, které proběhlo na začátku září 2023.  
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Akce realizované v rámci TV ve školním roce 2022/2023 

MĚSÍC DATUM AKCE TŘÍDY  

ZÁŘÍ 4. - 11. 9. 2022  STK Slovinsko G7A + G7B  

7. - 9. 9. RF OV Brno   

ŘÍJEN 5. 10. Podzimní hry - atletika Vdf. G1 - G4  

10. 10. Podzimní hry - fotbal Vdf. G1 - G4  

LISTOPAD 19. 10. Podzimní hry – plavání Vdf.   
8. 11. Podzimní hry - košíková Vdf. G1 - G4 

25. 11. Podzimní hry - bruslení Vdf. G1 - G4  

PROSINEC 12. 12. Podzimní hry - florbal Vdf. G1 - G4  
LEDEN 2. - 7. 1. 2023 Lyžařský kurz Krkonoše G2 

ÚNOR    
BŘEZEN 12. -17. 3. Lyžařský kurz Krkonoše G4 

23. 3. LSHM – stolní tenis G5 - G8 

DUBEN 5. 4. Okresní kolo OV Varnsdorf G1 - G7  

14. 4. LSHM – šplh G5 - G8 

KVĚTEN 4. 5. Krajské k. OV Klášterec n. O. G1 - G4   

23. 5. Atletika – čtyřboj Varnsdorf G1-G4  

ČERVEN 30.5.-1.6. Letní sportovní hry Vdf. G5 - G8 
6.6.-8.6. Olympiáda ZŠ G1 - G4 

18.6.-23.6. Vodácký kurz Vltava G5 

29. 6. Sportovní den Jiřetín p. J.  G1 - G8 
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Krajské finále OV 

 
Olympiáda ZŠ - florbal 

 

 

 
LSHM - šplh  

 
LSHM - stolní tenis 

Lyžařský kurz, vodácký kurz, turistický kurz ve Slovinsku, Tatrách či Krkonoších. Tyto 
akce se staly již pravidelnými outdoorovými aktivitami, které se těší velké oblibě u žáků a jsou 
jistě zážitkovou událostí všech zúčastněných. Septima byla tentokrát v Julských Alpách a přijela 
domů unavená a spokojená. Vydařilo se nám počasí, atmosféra a i spousta intenzivních zážitků 
z hor. Absolvovali jsme dva lyžařské kurzy se sekundou v lednu a kvartou v březnu a opět 
musíme hodnotit tyto školní akce jako nenahraditelné. Dalším velkým sportovně-turisticko-
kulturním zážitkem byl vodácký kurz s kvintou v červnu. 

Závěrečnou sportovní událostí, která se nám v závěru června podařila zorganizovat, je 
velmi oblíbený sportovní projektový den. Užili si ho jak děti, tak kantoři. A to samé bychom 
mohli říct o již tradičním volejbalovém utkání mezi učiteli ev. absolventy a současnými studenty. 
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Lyžařský kurz Krkonoše 

 
STK Slovinsko 

 

 

 
Vodácký kurz Vltava 

 
Vedení školy a jeho “Tělocvičky” 

Kooperace a komunikace mezi všemi třemi tělocvikáři je nadstandardní, i proto se 
nevyskytl v rámci hodin TV žádný vážný problém ze strany vedení školy, kantorů, rodičů ani 
žáků. Vše je společně konzultováno, kompetence jsou děleny dle dovedností, každý z nás má své 
místo v týmu a cítíme vzájemnou podporu, úctu respekt. 

V areálu školy se podařilo vybudovat venkovní posilovnu, učebnu a zahradu. Po 
dlouhých letech se prosadila rekonstrukce a vybudování šaten a sociálních zařízení v 
prostorách tělocvičen. Přestavba začala na začátku července 2023. 
 

 

 

 
Venkovní posilovna 

 
Rekonstrukce 
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Výchovné poradenství, práce speciálního pedagoga – Mgr. Martina Janáková, PaedDr. Jana 
Veselá  

Práce s žáky se speciálními vzdělávacími potřebami, individuální konzultace a 
poradenství pro žáky se specifickými problémy studijního nebo rodinného charakteru, práce s 
mimořádně nadanými žáky, konzultace a poradenství pro rodiče, kariérové poradenství, 
příprava na přijímací řízení jsou oblasti, ve kterých probíhá spolupráce na školním 
poradenském pracovišti, jehož tým tvoří výchovná a kariérová poradkyně (VP), školní speciální 
pedagožka (SP), metodička primární prevence (MPP). 
Ve škole bylo v tomto školním roce 33 žáků se specifickými vzdělávacími potřebami (1. – 4. 
stupeň PO). Ve třídě tercie působila asistentka pedagoga v souvislosti s integrací žáka s PAS 
ve 4. stupni PO. Postupně probíhala kontrolní vyšetření žáků v PPP a SPC a zařazování dle 
nových doporučení (vyhláška 27/2016 Sb.). V souladu s doporučením ŠPZ byla těmto žákům 
věnována individuální pozornost. Pět žáků bylo vyučováno podle individuálních vzdělávacích 
plánů. Zároveň byla věnována pozornost žákům, kteří potřebovali pomoc (i krátkodobou) v 
souvislosti s jinými než diagnostikovanými specifickými potřebami (7 žáků, kteří nastoupili do 
kvinty BGV a doháněli učivo z nižšího stupně, 2 žáci cizinci – statut uprchlíků, někteří žáci 
primy s delší potřebou adaptace na nároky gymnázia, žáci s dlouhodobě i krátkodobě 
nevyhovujícími domácími podmínkami pro studium apod.). 
VP se podílela na přípravě přijímacího řízení do primy. Probíhal již šestý ročník přípravného 
kurzu k PZ z českého jazyka a matematiky, který se konal bezplatně pro zájemce z 5. tříd ZŠ v 
rámci Akademie příslibu. Kurzem prošlo 45 žáků. Přijímacího řízení se zúčastnili 2 žáci s 
upravenými podmínkami na základě doporučení ŠPZ, 1 byl ke studiu přijat na této škole. 
Činnost školní speciální pedagožky. 
Spolupráce se studenty. Vzhledem k celkovému klimatu na naší školy a také faktu, že práce 
školní speciální pedagožky je na naší škole už dlouhodobě ukotvená, je možné konstatovat, že 
studenti se v případě potíží už dokážou na školní speciální pedagožku obracet přímo. Stejně tak 
vyučující nemají problém doporučit studentům konzultaci. Spolupráce s vyučujícími. Tato 
oblast spolupráce se uskutečňovala formou konzultací, které byly většinou zaměřené na práci 
s psychickými problémy studentů. Spolupráce s rodiči. Probíhá průběžně na základě aktuální 
potřeby. Spolupráce v rámci Školního poradenského pracoviště. Pravidelné konzultace SP, VP, 
MPP a TU. 

 

 

 

 
Přípravný kurz Dobrá volba 

 
Přijímací zkoušky nanečisto 
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Kariérové poradenství – online READYCON 

 
 online konference na téma TRH PRÁCE 

 
Vyhodnocení plnění preventivního plánu školy – Mgr. Radka Holubářová 

Na realizaci preventivního plánu školy se podílejí všichni pedagogičtí pracovníci 
školy. Koordinace a kontrola realizace patří ke standardním činnostem školní metodičky 
prevence.  
Preventivní plán školy je realizován v rámci výchovného působení školy na žáky. 
Ve škole pracuje tým prevence ve složení: 
metodička prevence – Mgr. Radka Holubářová  
výchovná poradkyně – Mgr. Martina Janáková 
školní speciální pedagožka – PaedDr. Jana Veselá  
Primární prevence zahrnuje:  

a) Výchovné působení na žáky se uplatňuje v jednotlivých vzdělávacích předmětech, kde 
rozhodujícím prvkem úspěšnosti jsou pedagogové, kteří svými životními postoji 
přirozenou cestou ukazují hodnoty potřebné při výchově žáků k pozitivním životním 
postojům a ke zdravému životnímu stylu.  

b) Pravidelné volnočasové aktivity. 
c) Plánované cílené besedy a přednáškovou činnost. 
d) Spolupráci se zákonnými zástupci spočívající v jejich informovanosti o primární         

prevenci a dění ve škole.  
e) Spolupráci s vedením školy, výchovnou poradkyní, školní speciální pedagožkou, 

třídními učiteli a ostatními pedagogy.  
f) Spolupráci s MP, Policií ČR, OSPOD, SvP, neziskovými organizacemi a mnoha dalšími 

organizacemi zabývajícími se primární prevencí. 
g) Individuální konzultace s žáky. 

 
Aktivity specifické cílené preventivní činnosti 
V průběhu roku a zejména ve dnech od 15. do 22. 5. se v rámci týdne prevence uskutečnilo několik 
besed, přednášek, workshopů i peervyučování na různá témata.  
Školu navštívili lektoři, se kterými máme již tradiční dobrou spolupráci, ale i lektoři s novými 
projekty. 

• Téma závislosti obecně -  organizace Teen Challenge ve Šluknově.  
Tradičně poutavé vyprávění terapeuta z křesťanské organizace, kde pomáhají lidem, kteří 
prochází závislostí všeho druhu.  

• Morálka a trestní odpovědnost - velmi přínosné a interaktivní přednášky pana Baráka, který 
vedl velmi profesionálně diskuzi se studenty ze tříd kvarta, kvinta a sexta.     



 57 

• Moje tělo je moje. Téma body shaming – ponižování, kritika, posměšky a zraňující komentáře 
týkající se toho, jak vypadáme. Velmi aktuální, velmi bolestné a citlivé téma, se kterým se 
setkáváme prakticky každý den. A bolí to. Workshop proběhl ve třídách prima, sekunda a 
tercie.  

• Kariérové poradenství – septimy navštívila paní Fürstová z Úřadu práce. Představila veškerá 
fakta jak postupovat až vkročím do pracovního procesu. Jaké jsou možnosti pracovního 
uplatnění, možnosti práce v zahraničí, dobrovolnictví a mnoho dalších velmi praktických rad 
a doporučení. 

• V pátek proběhl výcvik mediátorů s Vivi Toledo, bývalou studentkou a zkušenou školní 
mediátorkou. S Vivi jsme navázali pravidelnou spolupráci. 

• Super mega DigiDay – studenti kvinty si vyzkoušeli jaké to je stát za katedrou. Po skupinách 
předali mladším spolužákům z druhého stupně informace, které získali na celorepublikovém 
vysílání super mega Digi Day. Digitální wellbeing, zvládání náročných situací 
v kyberprostoru, jak rozeznat fejky, nebezpečí sociálních sítí a jiné. 
 

Přehled preventivních aktivit 
          

Třída Datum Téma Školitel Hodiny 
Prima  16. 5. Mé tělo je moje Agentura  8:00-9:45 
Sekunda A 16. 5. Mé tělo je moje Agentura  8:00-9:45 
Sekunda B  16. 5.  Mé tělo je moje Agentura  10 - 11:45 
Tercie 16. 5. Mé tělo je moje Agentura  10 - 11:45 
Septima A, B 15. 5. Jazyky v ohrožení Mgr. Jehlička  10 - 11 45 
Kvarta  16. 5. Morálka, trestní právo Barák 8 - 9 45 
Kvinta 16. 5. Morálka, trestní právo Barák 10 - 11:45 
Tercie 17. 5. Závislosti obecně Tipan (TCH) 9 - 10: 45 
Sexta 18.5. Morálka, trestní právo Barák 8 - 9:45 
Septima A 18. 5. Kariérové poradenství JAN, VES 8-9:45 
Septima B 18. 5. Kariérové poradenství JAN, VES 10-11 45 
Mediátoři 19. 5. Výcvik Toledo 8-12 
          
Prima, sekunda A, B 15. 2. Kyberprostor, soc. sítě   8 - 9:45 
Tercie, Kvarta 15. 2. Kyberprostor, soc. sítě   10 - 10:45 

 
Další cílená činnost: 
• Zákonným zástupcům byl pravidelně předáván osvětový materiál týkající se sociálně 

patologických jevů, které se vyskytují v jednotlivých třídách. 
• Pravidelně probíhala individuální práce s žáky i zákonnými zástupci, kteří potřebovali 

jakoukoliv podporu. Byly poskytovány konzultace dle aktuální potřeby. 
• Nabídka možnosti účasti žáků i zákonných zástupců na webinářích nabízených MŠMT 

– informace jsou zprostředkovány e-mailem všem zákonným zástupcům prostřednictvím 
třídních učitelů. 

• Žáci a jejich třídní učitelé se pravidelně čtyřikrát za měsíc scházeli na třídnické hodině.  
• Ve třídách Tercie a Septima byl zorganizován workshop – první pomoc v praxi. 
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• Do tříd i on-line učeben byly všem třídám vloženy kontakty na krizovou intervenci. 
 
Společensko-poznávací, kulturní a jiné akce: 
• září – aklimatizační pobyt třídy Prima -  U Jasanu v Chřibské – Krásném Poli, 
• účast na on-line soutěžích a vědomostních olympiádách v několika předmětech, 
• účast na literárně-výchovných pořadech pořádaných městskou knihovnou, 
• exkurze pořádané turistickým kroužkem při AP 
• školní pěvecký sbor – vystoupení na mnoha kulturních a školních akcích, 
• návštěvy pražských výstav – projekty výtvarných uskupení AP, 
• ve třídách Tercie a Septima byl zorganizován workshop – první pomoc v praxi 
• únor -  seminář „Cesta do hlubin studia chemie“, který pořádá Přírodovědecká fakulta 

Univerzity Karlovy, Sekce chemie. Již sedmým rokem mohli učitele chemie a vybráni 
studenti rozšířit své znalosti z různých oblastí chemie, 

• Den Země 2023 – Česko-Saské Švýcarsko,  
• přijímačky nanečisto, 
• duben – školní exkurze Dánsko, Švédsko, 
• květen - dramatický kroužek reprezentoval školu a celou Litoměřickou diecézi na Celostátní 

přehlídce umělecké zájmové činnosti církevních škol v Odrách. 
• květen - Ukliďme Česko. Zúčastnilo se 44 dobrovolníků (z toho 39 dětí). Posbírali jsme cca 

400 kg odpadu na ploše 4,5 ha 
• navázání spolupráce s partnerskou alternativní školou v Ebersbachu, 
• červen – prohlídky Červeného kostela ve Varnsdorfu během Noci kostelů 2023, kterou 

organizovalo město Varnsdorf, naši studenti byli v roli průvodců, 
• červen – exkurze do Terezína – třída kvarta, 
• červen – exkurze do Osvětimi – sexta, septima, 
• organizace nevšedních dnů: Valentýnský den a pošta, Lov na velikonoční vajíčka, den sv. 

Patrika, Den dětí. 
 
Sportovní akce: 
• září – Podzimní hry – atletika, plavání, florbal, fotbal, bruslení a basketbal, 
• září – sportovně turistický kurz ve Slovinsku (Septimy A, B), 
• leden, březen – zimní sportovní kurz v Krkonoších (Sekunda, Kvarta), 
• multisport – možnost využití sportovního areálu školy v odpoledních hodinách, 
• velikonoční laťka – závody ve skoku vysokém 
• SOV – postup na republikové finále do Brna 
• sportovní soutěže pořádané městskou sportovní komisí – Sportovní hry mládeže, Olympiáda 

základních škol – 10 sportovních disciplín, 
• atletický čtyřboj – lehkoatletická soutěž – okresní kolo, 
• vodácký kurz – Vltava 
• přátelská utkání ve florbalu s okolními školami, 
• pravidelné přebory školy v různých sportovních disciplínách, 
• volejbalové utkání – učitelé versus žáci, 
• sportovní projektový den v Jiřetíně pod Jedlovou, 
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• pomoc našich studentů při organizaci různých kulturních a sportovních soutěží. 
 
Významné dlouhodobé projekty školy: 

• Akademie příslibu, 
• mediace ve škole, 
• projektové dny, 
• Zajímaví blízcí, pokračující projekt kariérového poradenství, v rámci něhož zveme do 

školy absolventy naší školy, rodiče studentů nebo jiné lidi s blízkým vztahem ke 
gymnáziu, aby studentům představili svá povolání nebo se podělili o zkušenosti 
z probíhajícího nebo nedávno ukončeného vysokoškolského studia, 

• DofE (Mezinárodní cena vévody z Edinburghu), Program, který se na naší škole usídlil 
v roce 2019, propojuje cestování s aktivním rozvojem sebe sama. Studenti, kteří jsou do 
DofE zapojeni, se s námi několikrát ročně vydávají za dobrodružstvím do přírody. 
Vyvrcholením programu je vícedenní expedice, kterou si účastníci sami plánují a 
posléze absolvují se skupinou kamarádů. 

• pravidelné třídnické hodiny 
• zkouškové týdny – leden, červen – žáci chodí dle rozpisů na zkoušky z vybraných 

předmětů. 
 
Mediace ve škole 
Letošní školní rok byl již sedmým rokem, kdy na škole intenzivně působila skupina 
peermediátorů. Je to 10 žáků z nižšího stupně a 5 žáků z vyššího stupně. Každým rokem se do 
skupiny zapojí dva žáci z Primy. 
 
V rámci Akademie příslibu se pravidelně každý měsíc setkávala skupina vrstevnických 
mediátorů, kde docházelo ke konzultacím a vzájemnému předávání zkušeností a názorů. Naši 
vrstevničtí mediátoři monitorují situaci ve třídách. Zabraňují tak eskalaci konfliktů, jejich 
prohlubování a napomáhají k jejich potlačování.  Mediace rozvíjí celou řadu schopností, 
dovedností, vlastností a kompetencí. Během školního roku proběhlo 6 mediačních kauz 
týkajících se hlavně vztahových problémů mezi dívkami.  
Uskutečnily se čtyři dovednostní výcviky a dvanáct intervizních setkání.  
Závěr  
Preventivní tým se ve školním roce 2022/23 nejvíce potýkal s případy duševní nepohody,  
body shamingu, potíží s hledáním vlastní integrity, kyberšikany. Vyskytly se i případy 
sebepoškozování a poruch příjmu potravy. Tyto potíže řešíme individuálně, probíhají 
konzultace s dětmi i zákonnými zástupci. Společně jsme problém řešili s preventivním týmem 
vhodnou intervencí a nabídli jsme vhodnou odbornou pomoc. Poskytli jsme konzultace se školní 
speciální pedagožkou, výchovnou poradkyní a metodičkou prevence.  
 
Naše škola se stále potýká s problematikou informačních a komunikačních technologií, jež 
ovlivňují život současné mladé generace. Děti se stávají závislými na mobilních telefonech a 
sociálních sítích. S těmito fenomény dnešní doby budeme v rámci prevence nadále pracovat. 
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Doporučení pro školní rok 2023/2024: 
• zaměřit se na znovuobnovení zdravého klimatu ve třídních kolektivech v rámci 

třídnických hodin, 
• důsledně vyžadovat dodržování tolerantního chování a respektu vůči svému okolí, 
• podporovat přátelské a bezpečné vztahy mezi všemi členy společenství školy 

zejména pomocí peer-mediátorů, 
• uplatňovat aktivity podporující zdravý životní styl, 
• podporovat volnočasové aktivity v rámci Akademie příslibu, 
• neustále monitorovat výskyt rizikových jevů,  
• zaměřit se na varovné signály a věnovat se případnému výskytu šikany 

v kolektivech, 
• opakovaně informovat žáky o nebezpečí netolismu a kyberšikany, 
• informovat zákonné zástupce o výskytu poruchy příjmu potravy zejména na nižším 

stupni gymnázia, 
• získávat zákonné zástupce ke spolupráci se školou, 
• zaměřit se na vzdělávání pedagogů vzhledem k navyšujícímu se počtu  psychických 

potíží u žáků ve školách. 
 
Jiří Jakoubek, ředitel 
projednáno na pedagogické radě dne 12. října 2023 
 
 
 
 
 
 
Schváleno školskou radou dne: 12. října 2023 
 
 
Za školskou radu:.............................................. 
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Příloha číslo: 1 

Další vzdělávání pedagogických pracovníků ve školním roce 2022 – 2023 
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Příloha číslo: 3 
 

Přehled o prospěchu a kázeňských opatření ve školním roce 2022 - 2023 
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Příloha číslo: 2 
 

Přehled hospodaření Gymnázia Varnsdorf ve školním roce 2022 - 2023 
 


